
Rada Miasta Chełm

Komisja Rodziny, Zdrowia i Ochrony Środowiska

Protokół 

Posiedzenie w dniu 10 listopada 2023 

Obrady rozpoczęto 10 listopada 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:23 tego samego 

dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków.

Obecni:

1. Elżbieta Ćwir

2. Katarzyna Janicka 

3. Tomasz Kazimierczak

4. Adam Kister

5. Mariusz Kowalczuk

6. Joanna Lis

7. Irena Machowicz

8. Agnieszka Ostrowska

9. Tomasz Otkała

10. Edyta Rożek

11. Dorota Rybaczuk

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Pan Jakub Banaszek – Prezydent Miasta Chełm,

2.Pani Dorota Cieślik – Zastępca Prezydenta Miasta Chełm, 

3. Pani Marzena Guzowska – Skarbnik Miasta Chełm,

4. Pani Renata Ciepłowicz – Sekretarz Miasta Chełm,

5. Dyrektorzy i pracownicy Departamentów Urzędu Miasta Chełm, prezentujący materiały 

będące przedmiotem obrad komisji

6. Zaproszeni goście.

1. Przedstawienie porządku posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał pan Tomasz Otkała – Przewodniczący Komisji 

Rodziny, Zdrowia i Ochrony Środowiska. Powitał Panią Prezydent, członków Komisji, Panią 



Skarbnik, Panią Sekretarz, państwa dyrektorów, radnych. Porządek posiedzenia przedstawia 

się następująco:

1. Przedstawienie porządku posiedzenia.

2. Informacja Prezydenta Miasta Chełm dotycząca zezwolenia na zbieranie odpadów na 

działkach nr ewidencyjny 4/8 139/2 5/3 obręb nr 8 w Chełmie przy ulicy Chemicznej 12.

3. Sprawy różne i wniesione.

2. Informacja Prezydenta Miasta Chełm dotycząca zezwolenia na zbieranie odpadów na 

działkach nr ewidencyjny 4/8 139/2 5/3 obręb nr 8 w Chełmie przy ulicy Chemicznej 12.

Pani Aneta Kryłowicz-Zastępca Dyrektora Departamentu Komunalnego przedstawiła 

informację Prezydenta Miasta Chełm stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Dziękuję bardzo Szanowni Państwo, jak się słuchało tego wystąpienia czy tego odczytu to

można odnieść wrażenie, że zjawia się kolejny wybawca naszego miasta i wygląda to bardzo

pięknie będzie zbierał odpady i tak dalej ja się przygotowałam trochę do tego wystąpienia mam

w związku z tym kilka pytań może nie zarzutów ale pytań pierwsza rzecz tak na na marginesie

bardzo niepokoi mnie fakt , że Urząd Miasta wydał decyzję naprawdę wiedząc, że jest bardzo

delikatny i wrażliwy temat bez konsultacji z  ludźmi ze społeczeństwem i przede wszystkim z

nami  jako radnymi  nikt  nie  rozmawiał  więc to  już jest  dla  mnie kolejny bardzo niepokojący

sygnał nie wiem czemu to ma służyć za chwilę ma tam powstać spalarnia odpadów być może

ku temu nie wiem czemu to służy ale to jakby zostawiam ten temat do dyskusji  na potem.

Natomiast mam kilka pytań co do wydanej decyzji przez państwa, czyli miasta oczywiście sam

podpis jakby tej  decyzji  Kto podpisał  tą decyzję to też jest  kwestia dyskusyjna ale to może

potem Szanowni  Państwo w decyzji  Urząd Miasta  stwierdził  że  planowane przedsięwzięcia

będę mówić  w skrócie bo to wszystko przed chwilą wybrzmiało Pani to wszystko odczytała

zgodnie  z  rozporządzeniem  Rady  Ministrów  został  zakwalifikowane  do  przedsięwzięć

mogących potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko dla którego może być wymagane

przeprowadzenie  oceny  oddziaływania  na  środowisko  pierwsze  moje  pytanie  dlaczego

odstąpiono od wymogu przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko niebezpieczne?

Odpady będą magazynowane wyłącznie wewnątrz budynku w szczelnym podłożu jak zostało w

podłoże zostało uszczelnione zabezpieczone to jest jakby gdzie jest udokumentowanie tego w

decyzji że to podłoże faktycznie kwalifikuje się do tego żeby składować tamte odpady kolejny

punkt odpady inne niż niebezpieczne będą magazynowane w hali magazynowej oraz na placu

magazynowym  mówimy  tu  teraz  o  odpadach  budowlanych  zamykanych  pojemnikach  lub

kontenerach  przykrych plandeką w jaki  sposób kolejny raz ten teren został  odizolowany  od



gruntu tutaj też o tym się nie mówi , na jakim podłożu ten teren będzie wyłożony płytkami czy

jakąś nie wiem membraną czy czymś będzie to odizolowane brakuje tego więc jest bardzo dużo

niedopowiedzeń teraz .Tak chcielibyśmy jako radni ale ja  myślę też jako, że jako mieszkańcy

wiedzieć  jakie  rodzaje  odpadów  będą  magazynowane  na  zewnątrz  tego  placu,  bo  Pani

wyczytała tutaj bardzo ładnie te kody , ja myślę że większość z nas kiedy na szybko nie mamy

dostępu do internetu  to  nie  jesteśmy w stanie  wychwycić  jakie  to  będą konkretnie  odpady

mówiliśmy o 100 rodzajach potem spadła Ta ilość na 80 jaka w ogóle to będzie ilość dlaczego

dlaczego przy wydawaniu tej  decyzji  nie wzięto pod uwagę tego ,  że  w tym rejonie istnieją

studnie  głębinowe  te  studnie  zlokalizowane  są  w  odległości  120  180  i  250  metrów od

planowanego  miejsca  składowania  tych  odpadów  i  120  metrów  od  najbliższego  budynku

mieszkalnego więc kolejny raz fundujemy tym ludziom którzy tam zamieszkują i zapachy jakby

to powietrze zatrute zapomnieliśmy Szanowni Państwo o tym, że w najbliższej odległości tak

naprawdę  istnieje  zakład  być  może  nie  pamiętam  ale  chyba  od  20  kilku  lat  nasz  słynny

Bieluch ,więc kolejna decyzja która być może spowoduje to że ten zakład w końcu  upadnie.

Dziwne to jest zastanawiam się czy braliście Państwo pod uwagę znaczy jakimi kryteriami w

ogóle  kierowali  się  Państwo wydając  tą  decyzję  czy  to  jest  decyzja  kryteria  finansowe,  że

podatki nie wiem to mnie zastanawia to też bym chciała uzyskać odpowiedź bo na pewno to tu

głównym  kryterium  nie  było  dobro  naszych  mieszkańców,  bo  ta  szlachetna  firma  o  której

Państwo mówicie z tego co ja zdążyłam zrobić rozeznanie pochodzi z terenu powiatu, więc

moje pytanie brzmi dlaczego na terenie powiatu nie zorganizują sobie takiego wysypiska tylko

na terenie naszego miasta teraz tak odprowadzane ścieki i wody opadowe. Rozumiem, że te

hale  będą  myte  gdzie  ta  woda  będzie  odprowadzana  do  gruntu  czyli  wracamy  do  punktu

wyjścia tam są studnie tam jest Biomlek teraz tak , a właśnie czy te ścieki będą odprowadzane

do do tej instalacji sanitarnej deszczowej tutaj jak to ma się odbywać tutaj też to nie wybrzmiało

jeśli chodzi o otoczenie placu magazynowego główne ja pofatygowałam się  przejechałam się

tamtędy głównie są to tereny zielone w związku z tym chciałbym uzyskać informacje dotyczące

ukierunkowania  spływu  tych  wód  do  tego  tego  gruntu  na  te  tereny  zielone  chcielibyśmy

wiedzieć znaczy przynajmniej ja chciałabym wiedzieć i myślę, że Szanowni Państwo Ci, którzy

tutaj  są  chcielibyście  wiedzieć  jak  zostanie  zabezpieczony  ten  grunt  na  terenie  działki  i

sąsiednich  działek.  Jeśli  mówimy  przeciekaniu  te  czy  przemieszczaniu  się  tej  tej  wody

chciałabym uzyskać odpowiedź co to znaczy bioodpady ale chciałbym to od państwa usłyszeć

co to znaczy bioodpady bo ja sobie znalazłam definicję w internecie co to znaczy w decyzji

określono, że dostarczone na teren działki te odpady przy ulicy Chemicznej nie będą podatne

na na procesy gnilne i nie przyczynią się do wystąpienia emisji odorów Proszę mi powiedzieć ja

jestem szarym człowiekiem. Nie znam się na tym ale jak to jest możliwe ,że jeśli składujemy

jakieś odpady kolokwialnie powiem śmieci, które leżą na terenie przez rok czasu. Jak to jest



możliwe że one nie wydają żadnego odoru nie wiem wydaje mi się że to jest w ogóle fizycznie

niemożliwe no ale może ja czegoś nie rozumiem. Proszę o wyjaśnienie tego w decyzji  nie

wykazano zakładów, które będą wywoził te odpady z tego składowiska po ale natomiast jest

taki zapis który mówi o tym, że one będą wywożone po uzbieraniu ich ekonomicznie znaczy

wywóz musi być ekonomicznie uzasadniony,czyli jeśli nazbieramy tyle odpadów, że to będzie

ekonomicznie uzasadnione tego żeby to wywieźć to to wywieziemy jeśli nam się to nie będzie

opłacało to nie wywieziemy proszę kogoś o udzielenie odpowiedzi na tą chwilę,dziękuję.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda-Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Dzień  dobry  państwu  Witam  wszystkich  Nazywam  się  Ewa  Grzywna  Żmuda  jestem

współwłaścicielką firmy Kalem SC jest to jedna z moich firm , a więc tak zanim odpowiem na

Pani  pytania  wszystkie  pozwolę  sobie  opowiedzieć  Państwu  nie  czytając  decyzji  bądź  też

innych dokumentów które otrzymaliśmy pozwolę się od pań pozwolę państwu przedstawić jaki

jest  problem  w  naszym  rejonie  skąd  powstał  ten  pomysł.  Jakie  jest  zapotrzebowanie,bo

uważam,że Państwo chyba nie do końca macie świadomość co chcemy z tym robić wszystkim

się wydaje przede wszystkim, że chcemy te  odpady zwozić do Chełma a my chcemy stąd

wywozić przede wszystkim nie budujemy żadnego składowiska ale jest to magazyn magazyn i

zaraz zaraz może właśnie od początku moja firma jedna z moich firm zajmuje się już od wielu

lat odpadami, odpadami komunalnymi pracujemy na rynku chełmskim na terenie miasta Chełm,

na terenie powiatu chełmskiego, na terenie powiatu świdnickiego i , że tak powiem obsługujemy

wiele  firm  lokalnych  oraz  właśnie  gmin  samorządowych  odbierając  bardzo  dużo

współpracujemy przede wszystkim również z naszą firmą lokalną chełmską MPGKiem z racji

tego, że MPGK zarządza PGO, czyli składowiskiem odpadów, które mieści się w Srebryszczu.

Widzimy pewne problemy zbierając odpady od osób fizycznych z domostw odpady komunalne

zaczynają  nam  się  pojawić  do  przedsiębiorców  również  jeździmy  ponieważ  część  gmin

umieszcza w  specyfikacjach swoich, że te odpady komunalne również należy  odbierać i  od

przedsiębiorców ale nigdzie nie ma wspomnianego co dalej z odpadami które nie kwalifikują się

jako  komunalne  tylko  są  to  odpady  po  prostu  wynikające  z  prowadzenia  działalności

gospodarczej  często  gęsto  dochodziło  pomiędzy  pracownikami  i  mieszkańcami,  a  także

przedsiębiorcami głównie przedsiębiorcami do kłótni , ponieważ nasi lokalni przedsiębiorcy nie

mają gdzie oddawać swoich rzeczy poprodukcyjnych proszę tylko wpisać sobie wyszukiwarkę

dostępną dla wszystkich przez Google w CIDG ile na terenie miasta naszego miasta Chełm

oraz naszego powiatu chełmskiego ile jest zarejestrowanych podmiotów gospodarczych z CIDG

już nie wspominam o KRSie co Ci ludzie, co Ci przedsiębiorcy mają robić z innymi odpadami.

Wszyscy  korzystamy  jako  mieszkańcy  z  usług  wulkanizacyjnych  wszyscy  korzystamy  z

warsztatów samochodowych wszyscy Korzystamy ze sklepów z barów prawda powstają tam

powstają  tam  odpady  mechanicy  mają  różnego  rodzaju  odpady  choćby  nawet  i  Państwo



uważam,  że  część  z  Państwa  nawet  nie  ma świadomości  będąc tylko  mieszkańcami  i  nie

prowadząc  żadnej  działalności  gospodarczej.  Podejrzewam,że  nie  macie  świadomości,że

również niektóre odpady, które wytwarzacie są  niebezpieczne choćby nawet prawie każdy z

nas  ma  samochód  należy  o  ten  samochód  dbać  i  podam  prosty  przykład  powinno  się

przynajmniej jak zdawałam prawo jazdy to tak mnie uczono, że zanim wsiądę do samochodu

proszę sprawdzić stan oleju itd. państwo zapewne również to robicie sprawdzacie stan oleju

bierzecie  szmatkę  wyciągacie  wyciągacie  bagnet  z  z  silnika  wyciera  ten  olej  i  wsadzacie

ponownie bagnet wyciągając tam jeszcze raz i tak dalej. Czy macie państwo świadomość, że ta

szmatka która została zabrudzona tym olejem silnikowym to nie jest odpad komunalny to już

jest odpad niebezpieczny  macie państwo świadomość co mają robić te firmy które świadczą

nam usługi jako mieszkańcom i nie mają gdzie się tego pozbyć dochodzi do różnego rodzaju

nie wiem stłuczek na przykład prawda są wymienione wymieniane elementy samochodowe. Są

ściągane spoilery zderzaki  boczki  czyli  te  drzwi  i  tak dalej  co  mają ludzie z  tym robić  czy

państwo widzicie na pewno chodzicie państwo na spacery po łąkach lasach nieużytkach i tak

dalej , ja również bardzo lubię spacerować ze swoim ze swoimi psami ze swoją rodziną i  co

widzę w rowach powyrzucane śmieci różnego rodzaju , ale mówi się po co to ludzie w naszym

mieście nie ma żadnej firmy, która chce przyjąć odpady które nie pochodzą z gospodarstwa

domowego  często  gęsto  jeżdżąc  od  domu  do  domu  i  zbierając  odpady  komunalne  ludzie

wystawiają nam inne rzeczy i my mówimy nie możemy tego przyjąć ponieważ składowisko na

które odwozimy te odpady, czyli PGO prawda Chełm odbiera tylko odpady komunalne, czyli to

co  głównie  wytworzymy  w  domach  prawda  jako  jako  mieszkańcy  i  że  możemy  ponieść

konsekwencje z tego tytułu mogą nam cofnąć cały materiał mogą nas obciążyć karą nie chcemy

tego zabierać na PGO również jest to nowoczesny nowoczesny punkt odbioru odpadów gdzie

dochodzi do segregacji i co mają wtedy robić inni z takimi rzeczami które nie powinny się tam w

ogóle znaleźć”.

Pan Tomasz Otkała-  Przewodniczący Komisji  Rodziny Zdrowia i  Ochrony Środowiska

„Pani Ewo przejdźmy do tych pytań dobrze bo jest dużo ludzi czasu jest ileś tam natomiast takie

rzeczy  raczej  wiemy  natomiast  pytania  Pani  radnej i  niech  Pani  ewentualnie  kanalizuje  te

obawy, które były wyrażone, bardzo proszę”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda - Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Dobrze, przede wszystkim Pani Radna zadała część pytań będę jeszcze prosiła o powtórzenie

ale na pewno odnośnie kodów. Te kody,  proszę się przyjrzeć jakie  zostały  umieszczone w

decyzji  o  jakie  się  ubiegaliśmy zostało  to  parokrotnie  powtórzone że  część kodów dotyczy

jednego i  tego samego asortymentu na pewno, jeżeli  na przykład chodzi o kody tak zwane

niebezpieczne  ,  które  się  wszyscy  oto  boją  proszę  zwrócić  uwagę  które  są  to  kody



przeterminowane  środki  ochrony  roślin  prawda  czy  mają  państwo  świadomość,że  to  co

używamy w domach nawet podlewając swoje kwiatki i zostawiając te butelki jest to są to już są

to już środki są to opakowania po środkach ochrony roślinnych i one są już z gwiazdką każdy to

stosuje praktycznie ale to jest kod niebezpieczny macie  państwo świadomość, że mieszkając

korzystacie  z  laptopów  klimatyzację telewizory.  Czy macie państwo świadomość,  że to jest

właśnie odpad niebezpieczny”?

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm

„Dobrze  ale  chciałam  długo  coś  powiedzieć  Pani  chyba  nie  zrozumiała  sensu  mojej

wypowiedzi. Ja wszystko rozumiem i myślę, że każdy z nas tu siedzący ma świadomość tego,

że  coś  trzeba  zrobić  kolokwialnie  powiem z  tymi  śmieciami  natomiast  moje  pytanie  brzmi:

Dlaczego  w  tej  lokalizacji?  Dlaczego  w  naszym  mieście?  I  dlaczego  kolejny  raz  chcecie

Państwo nam zafundować taki syf powiem brzydko przepraszam, śmietnik”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Po pierwsze po pierwsze kolejny raz to nie jest wysypisko śmietnisko i to jest pierwszy raz

kiedy, kiedy otwieramy tego typu tego typu właśnie magazyn. Druga sprawa dlaczego w tym

miejscu, że tak powiem plan zagospodarowania dopuszcza do tego typu magazynów”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Tutaj Poproszę o wypowiedź fachowców w tej kwestii jeśli chodzi o plan zagospodarowania

natomiast  proszę  odpowiedzieć na  pytanie  jak  zostaje  zabezpieczony  teren  jak  Państwo

będziecie to faktycznie zabezpieczać, konkret”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC

„A więc tak,w chwili obecnej wszystkie, żeby otrzymać w ogóle tą decyzję jak Pani już słyszała

wszystkie kontrole przeszliśmy i  cały magazyn dostosowaliśmy do wymogów ,  jeżeli  chodzi

jeżeli  chodzi  o  zabezpieczenie przede wszystkim jesteśmy pod stałą  kontrolą  Wiosiu 24/24

jesteśmy obserwowani”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Ja Panią bardzo proszę o konkretną odpowiedź”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Każdy odpad ma przeznaczone swoje miejsce ma przeznaczony na siebie dla siebie pojemnik

jest  to  pojemnik szczelny nie  ma prawa nic  dostać się  do  gruntu.  Ponad to  jest  ten grunt

wyłożony wybetonowany i tak dalej nie ma prawa nic tam się jakoś rozlać, ponieważ posiadamy

mauzery posiadamy odpowiednie  pojemniki,  które są ustawione na wannach ociekowych ,  i

jeżeli nawet doszłoby do jakiegokolwiek wycieku tak jak Pani mówiła one nie idą bezpośrednio

na posadzkę na kostkę do gruntu one idą do wanny ociekowej”.



Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Ja bardzo panią proszę o konkretne odpowiedzi  i  ponowie pytanie.  W jaki  sposób zostało

zabezpieczone  uszczelnione  podłoże  w  hali,  to  jest  pierwsze  konkretne  pytanie  proszę  o

konkretną odpowiedź”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Przede wszystkim odpady nie będą miały kontaktu bezpośrednio z podłożem”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm

„Jak zostały jak zostało zabezpieczone podłoże ja nie pyta nie zapytałam Pani. Czy te odpady

będą miały kontakt z podłożem zapytałam Panią jak zostało to podłoże zabezpieczone”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC

„Podłoże, które występuje w miejscu magazynowym, jest to podłoże betonowe”

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Tylko betonem nie zostało niczym zabezpieczone odizolowane, tak”?

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„ Jeżeli  chodzi  Pani  czy  była  to  jakaś  folia  poprzednia  czy  nie  jestem  właścicielem  tego

magazynu i nie wiem czy została tam ułożona folia, ponieważ robili to fachowcy”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„No ale pani będzie prowadzić działalność tak naprawdę i odpady niebezpieczne , no to Pani

powinna  wiedzieć  czy  miejsce  ,  na  którym  będzie  Pani  składowała te  odpady  jest

zabezpieczone wracamy do pytania dotyczącego brudu”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda-Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Jeszcze  raz  Pani  odpowiem  odpady  nie  będą  gromadzone  na  żadnej  posadzce  tylko  w

pojemnikach nic nie znajduje”.

Pan Tomasz Otkała-  Przewodniczący Komisji  Rodziny Zdrowia i  Ochrony Środowiska

„Bardzo Pana przepraszam za chwilę będzie Pan mógł zabrać głos natomiast kontynuujmy, bo

nie możemy w ten sposób rozmawiać. Ja mam prośbę o konkretne pytanie odpowiedzi , jeżeli

Pan  nie  może  słuchać  może  pan  posłuchać  na  Youtube  natomiast  proszę  zachować

elementarną.  Proszę Państwa,  jeżeli  będziemy tak rozmawiać to  niestety  stracimy czas na



przerwę natomiast bardzo proszę o pytania precyzyjne. Jak rozumiem Pani prezes chce nam

nas przekonać, że jest to zrobione w sposób fachowy oraz zgodny z przepisami i może ten

wątek zostawmy, ponieważ nie sprawdzimy tego naocznie teraz możemy wierzyć lub nie idźmy

dalej, bo no Pani  prezes nie udowodni tego nam teraz, że jest zabezpieczony lub nie jest no

przecież zrobi nam teraz zdjęcia i nie przyniesie tego zdjęcia, kolejne pytanie”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Dobrze Panie Przewodniczący to moja prośba jest taka, żeby w związku z tym, że mamy na na

sali  panią Doktor  Dobrzańską fachowca  bardzo proszę,  żeby Pani  Doktor zabrała głos jeśli

chodzi o zdrowie i tak dalej w tej kwestii”

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Ja mam pytanie do Pani radnej skoro pani tak mówi że dlaczego robimy kolejne składowisko,

które nie jest składowiskiem to proszę mi odpowiedzieć dlaczego jest tyle w rowach w lasach na

nieużytkach odpadów ,dlaczego”?

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Proszę Pani chyba pani się role pomyliły bo od zadawania pytań to jesteśmy my jako radni

natomiast Pani nie odpowiada konkretnie na pytania”.

Pan Tomasz Otkała-  Przewodniczący Komisji  Rodziny Zdrowia i  Ochrony Środowiska

„Drogie  Panie  na  razie  zróbmy  przerwę Pani  radnej  dziękuję,Pani  Ewie  również.  Czy  jeśli

chodzi  o  radnych  jakieś  pytania  będą,  nie  widzę  w  takim  razie  poproszę  o  osoby  z  sali

wywołano Panią Doktor Dobrzańska. Sprawnie w ciągu kilku minut się  wypowiedzieć potem

kolejne osoby potem odpowiedzi.  Proszę merytorycznie i  w miarę sprawnie. Dziękuję witam

serdecznie, dziękujemy jeżeli będziemy się emocjonować to niczego do niczego to nie prowadzi

chodzi o informacje w wiadomej sprawie bardzo , proszę”.

Pani Jolanta Dobrzańska- Doktor pulmonologii 

„Dzień dobry  Państwu,witam Państwa serdecznie  nazywam się  Jolanta  Dobrzańska jestem

lekarzem pulmonologiem, doktorem w tej dziedzinie medycyny dobrze pracuję od 43 lat w tej

dyscyplinie  medycyny  doktoryzowałam  się  w  zakresie  niewydolności  oddechowej

spowodowanej  między innymi  substancjami  toksycznymi  różnego rodzaju  i  muszę Państwu

powiedzieć,  że na naszym  terenie prowadzone,  bo sama zresztą do różnych wystąpień  na

licznych konferencjach naukowych jak i do pracy doktorskiej ,i również teraz obecnie w tej chwili

Prowadzimy badania dotyczące zachorowalności na choroby płuc na obturacyjne choroby płuc

oraz  na  nowotwory  płuc  i  powikłania  pocovidowe  ludności  całej  Polski  bo  to  ą  badania

wieloośrodkowe prowadzone przez nasz Instytut Gruźlicy i Chorób Płuc w Warszawie przy ulicy



Płockiej 26. Muszę Państwu powiedzieć, że dramatycznie rośnie ilość zachorowań nie tylko na

choroby alergiczne które bezpośrednio są powodowane przez zanieczyszczenia środowiskowe

zanieczyszczenia  chemiczne  pyły,gazy  które  wdychamy  zanieczyszczenia  kontaktowe  ,  ale

również rośnie bardzo dramatycznie ilość osób które chorują na zwłóknienia płuc na przewlekłą

obturacyjną chorobę płuc spowodowaną m. in.  właśnie destrukcję tkanki płucnej powodowaną

przez wiele gazów między innym przez gazy środowiskowe ,  i teraz konkrety proszę państwa

jest przepis który wyraźnie mówi , że na terenach miast nie mogą być budowane czy nie mogą

powstawać wysypiska śmieci, które mogą produkować substancje toksyczne dla  ludności nie

tylko dla okolicznej ludności ogółem dostają do powietrza do wody zanieczyszczają glebę i po

prostu zanieczyszczają całe nasze środowisko nie mogą być takie inwestycje prowadzone ,

więc o czym my mówimy taka inwestycja powinna powstać na terenach odosobnionych. Ja

rozumiem, że są produkowane śmieci bo cywilizacja rzeczywiście produkujemy te  śmieci ale

oczywiście należy z nimi rozsądnie postępować no w jaki sposób utylizować składować prawda

przetwarzać  ale  chodzi  o  to  że  lokalizacja  jest  ze  wszech  miar  niefortunna  zarówno  tego

przedsięwzięcia  jak  i  poprzedniego przedsięwzięcia  które  mówiło  o  tym,  że  ma na  tym na

terenie też przecież przy ulicy towarowej a więc w centrum miasta No bo to jest obręb miasta

ma  powstawać spalarnia śmieci biologicznych proszę państwa to są tkanki,  które produkują

bardzo toksyczne związki o czym my mówimy w ogóle proszę państwa Wierzcie mi na pewno

każdy z was również tak jak ja Chcielibyśmy się spotykać tutaj w zupełnie innych sytuacjach

żeby  mówić  o  konstruktywnych  działaniach  które  prowadzą  do  tego,  że  władz  i  naszego

społeczeństwa,  że  chwalimy  się  inwestycjami  jakimiś  tutaj  które  dają  pożytek  całemu

społeczeństwu a nie omawiamy takie rzeczy które są a priori  do odrzucenia od razu ja nie

rozumiem takich lokalizacji to powoła o pomstę do nieba i ja proszę o głos Pana Prezydenta w

tej sprawie prośbę”.

Pan Tomasz Otkała- Przewodniczący Komisji Rodziny Zdrowia i Ochrony Środowiska 

„Proszę Państwa mam prośbę ale nie róbmy już z tego takiej, ale Pani doktor z całym 

szacunkiem ja wszystko rozumiem”.

Pani Jolanta Dobrzańska- Doktor pulmonologii 

„Wiecie państwo coś państwu powiemy tracimy czas siłę i energię na to , żeby bronić się przed

takimi inwestycjami w naszym mieście dlaczego nie ma kontroli nad gazami, które wdychamy

300 000 ton rocznie proszę państwa kto pozwala na zwiększanie ilości tych gazów które mamy

wdychać w nasze płuca, kto na to pozwala my oczekujemy decyzji takich które będą chronić

naszych mieszkańców , naszych pacjentów których leczymy i nas samych nasze wnuki nasze

dzieci przed takimi substancjami bo chcemy żyć w zdrowym dobrym mieście , dziękuję”.



Pan Jakub Wątrobiński- Zastępca Przewodniczącego Rady Osiedla Śródmieście 

„Dzień dobry państwu ja chciałem państwu przedstawić jedną bardzo ważną informację od

tygodnia. Dzięki realizacji projektu budżetu obywatelskiego mamy rzeczywisty pomiar z co 15

minut  jakości  powietrza  w Chełmie  i  proszę Państwa muszę  powiedzieć  też,  że  chciałbym

wystąpić jako obrońca tych którzy wydawali tą decyzję niestety muszę się do tego przyznać, że

takie mamy niestety prawo. Proszę zwrócić uwagę że tło zanieczyszczeń Czyli aktualny stan

powietrza jest  obliczany z poprzedniego roku z pomiarów, które się prowadzi przez  gioś rok

rocznie prowadził jedną stacją pomiary i te pomiary naprawdę nie oddają jakości powietrza w

Chełmie  Chciałbym  zwrócić  uwagę  na  Straszne  to  co  się  stało  piątego  bo  możemy  już

powiedzieć, że konkretnie mamy pomiary z piątego listopada gdzie mieliśmy 1000% zrobiliśmy

rekord Polski nie było brudniejsze miasta z powietrzem niż Chełm, nawet Śląsk przebiliśmy i w

związku ale ale proszę zwrócić uwagę na to, że tło zanieczyszczeń które otrzymali Ci,  którzy

występowali o tą decyzję dostali z giosiu. To tło oddawało pomiary które były w poprzednim

roku oznacza to że wszystko było zgodnie z prawem Co to oznacza dzisiaj dla nas i jakie co

ono ciągnie za sobą wydaje mnie się inżynierowi który zajmuje się powietrzem od zawsze, że

powinniśmy zmienić Nasze podejście do wydawania decyzji  dotyczących czystości  i  jakości

powietrza dlaczego , bo nas interesuje chwilowe chwilowe zanieczyszczenie powietrza proszę

Państwa astmatyka idącego do szpitalu albo na przystanek interesuje to żeby nie upaść przed

tym, ponieważ mamy 1000% przekroczenia norm jakości powietrza bo grupy przedszkolaków

nie interesuje średnia roczna tylko powietrze w tym miejscu i tym dniu kiedy one one wychodzą

na  spacer  istnieje  możliwość i  są  takie  administracje  terenowe,  które  nawet  nie  godzą  się

niejako z tym co jest w prawie czyli  stoją naprzeciw  prawa rzeczywiście tutaj  administracja

terenowa Czyli pani Departament Komunalny. Wydaje mi się , że był pod ścianą on nie mógł

wydać czegoś innego niż  to  co  wydał  natomiast  my  możemy to  powinniśmy rewidować te

momenty podejścia, bo jeżeli danego dnia jakiegoś tam wychodzą takie nieprzyjemne

pomiary dodanie każdego następnego emitora powiększa to  możliwość i  wystąpi  faktycznie

takie taka chwila kiedy będziemy mieli  nie 1000 ale 1200 1500 proc i nie pytamy się gdzie

powietrze jest rzeczywiście najbardziej brudne i najbardziej szkodzące tylko dlaczego w Polsce

my musimy jednak skorzystać z tego narzędzia które mamy bo jest to wspaniałe narzędzie ale

wydaje się patrząc się na statystyki odwiedzin early org, że ludzi to nie interesuje w związku z

tym  prosiłbym  bardzo  o  rozpropagowanie  tej  informacji  tych  informacji,  żebyśmy  mogli

rozpropagować to czemu to służy, żeby żebyśmy mogli faktycznie reagować i dbać o zdrowie

naszych obywateli Chełmian ,dziękuję bardzo”.

Pan Lekki- Szef Związku Zawodowego Solidarność 80 w Lublinie 

„Moje  nazwisko Lekki  przez  2  lata ,  jestem Szefem Związku Zawodowego Solidarność 80



region środkowo-wschodni w Lublinie i na tych odpadach w cementowni.  Ja zjadłem zęby u

mnie na stole oprócz Biblii leży toksykologia, którą przekażę Panu Prezydentowi jeszcze dzisiaj

żeby się zapoznał co to jest i jak to jest szkodliwe ta spalarnia i to składowisko to jest na pewno

nam bardzo tak bardzo jak zającowi dzwonek na polowaniu . A co będzie jeśli tam będą odpady

radioaktywne gdzie będziemy je trzymać w beczkach, co jeśli inwestor postąpi tak jak Myćko z

Rancza, będzie woził po lasach. Pytanie dlaczego tyle przecież mamy ugorów są puste wioski

na Gałęzowie 30 km od Chełma nikogo nie ma ani jednego mieszkańca stoi tam jakaś pusta

buda można by było składować ogrodzić a myśmy się czepili akurat tego Chełma. Jaki inwestor

o zdrowych zmysłach przyjdzie na ten teren gdzie będzie to składowisko śmieci, musimy wziąć

pod uwagę, że tysiące obywateli  z Niemiec z Francji będzie chciało osiedlić się tutaj u nas w

Chełmie, ponieważ tam na zachodzie w tej chwili nie ma życia i to będą ludzie , którzy mają

pieniądze bankierzy jeśli nie będzie tego składowiska to może być tak, że  że te samoloty w

Depułtyczach będą startować co 30 sekund Tak jak to jest w innych miastach w Hiszpanii w

Barcelonie A my tutaj kłody dajemy sobie pod nogi nawet, jeśli ta decyzja została wydana przez

władzę  naszego  miasta  przez  urzędników  departamentu  urzędnik  postępuje  zgodnie  z

przepisami  i  faktycznie  postąpiono  zgodnie  z  przepisami  ale  brak  tu  zdrowego  rozsądku,

przecież to trzeba być naprawdę nie chciałbym nikogo obrażać debilem żeby w środku miasta

robić składowisko śmieci mamy największe składowisko i spalarnie śmieci w Europie środkowo-

wschodniej, przepraszam za wrażenie ale tak gównem śmierdzi jak się okno otworzy przecież z

Niemiec przywozi się różne części ciała ze szpitali  przywożą tiry przywożą pociągami i co my

biedni mieszkańcy mamy robić tych mieszkań, domów nie sprzedamy a jeśli sprzedamy to za

bezcen  powinniśmy  myśleć  perspektywicznie  odwołać  się  od  tej  decyzji  panią  inwestor

przeprosić była przedtem inna sytuacja w tej chwili się zmieniło są inne uwarunkowania i po

prostu od tego odstąpić nasze nasza przyszłość jest nie w śmieciach ale w usługach przecież

jeśli tutaj przybędzie 10 000 ludzi z Izraela a przybędzie bo 20 milionów będzie musiało opuścić

Europę Zachodnią i Izrael, a gdzie oni przyjdą, do nas, ponieważ u nas jest polin tutaj spocznę”.

Pan Romuald Rajch- Pracownik Spółdzielni Bieluch 

„Witam  Chciałbym  tylko  poruszyć  następujące  proszę  chciałem  poruszyć  podstawowe

problemy które my mamy, a więc przede wszystkim Spółdzielnia Mleczarska Bieluch w Chełmie

jest poddawana szeregom szeregu kontroli  między innymi stacja epidemiologiczna w Chełmie

ma zawartość różnych chromu kadmu,ołowiu,arsenu,miedzi,niklu,rtęci i tak dalej i tak dalej. Ale

mało tego jesteśmy też poddawani badaniom innym firmom które po prostu Chełm nie może

robić to na przykład są chlorek winylu, antymon,arsen,bor,chrom,glin ,wyobraźcie sobie, że tu

jesteś magnez miedź nikiel, ołów,rtęć,selen i tak dalej i tak dalej tych pozycji jest około 40 i



teraz się teraz pytam tak jeżeli coś zaistnieje a my nie spełnimy chociaż jednego warunku z

tego że pojawi  się nikel chrom lub coś to co będzie z nami z naszą wodą .Tym bardziej, że

proszę państwa my mamy własne ujęcia wody te ujęcia wody są kontrolowane musimy jeszcze

uzdatnić  tą  wodę  celem  ,  żeby  nasze  produkty  po  prostu  spełniały  określone  normy  a

szczególnie normy hacapu sanepidu oraz wszystkich innych  jednostek kontrolujących to jest

jedna sprawa druga sprawa to co Pani Doktor  powiedziała bardzo ważna rzecz jest .Proszę

zrobić plan zagospodarowania przestrzennego i napisać składanie odpadów to ma być tam tam

i tam oraz na tym miejscu ma być składany papier żeliwo czy coś tego rodzaju jasne ale nie w

mieście  my  jesteśmy  oddzieleni  250  metrów  od  tego  wszystkiego  mało  tego  nasze  ta

kanalizacja jest z 68 roku nasza studnia w tej chwili jest woda jest na głębokości 20 m raptem

woda płynie w naszym kierunku 12 na 8 płynie w naszym kierunku to co potem mamy zrobić

mamy wysłać ludzi do domu 198 osób następna sytuacja jest taka , jeżeli ktoś do nas przyjdzie

to zapozna się że wszystkie substancje ropopochodne mamy tam samochody i tak dalej i tak

dalej  wymagają  specjalnych  urządzeń  do  utylizacji  to  nie  jest  tak,  że  my  sobie  tak  se

wpuszczamy wszystko do kanalizacji i to się nazywają separatory ja bym miał na tyle albowiem

zapoznałem się  jeżeli  chodzi  o ustalenia szczegółowe jeżeli  chodzi  plan zagospodarowania

przestrzennego c1 i tak dalej to jest jest po prostu przepisy według mnie są troszkę nie no

troszkę pisane na kolanie dlatego tutaj jesteś spotykamy się z tego tytułu po prostu że ktoś nie

dopełni to ja bym miał wszystko”.

Pan Andrzej Stachniuk-Przewodniczący rady osiedla Dyrekcja Dolna 

„Szanowny Panie Przewodniczący Szanowny Panie Prezydencie Szanowna Komisjo Proszę

Państwa , ja dalej mam pytanie bo nie dostaliśmy tutaj konkretnej odpowiedzi dotyczącej czy

plan  zagospodarowania  przestrzennego  przewiduje  tutaj  możliwość  takiej  inwestycji  nie

dostaliśmy takiego takiej odpowiedzi, więc ja ponawiam to pytanie .Następne moje pytanie jest

zarówno do urzędników jak i do tutaj pani inwestor jako Przewodniczący Rady Osiedla Dyrekcja

Dolna. Proszę państwa ja nie dostałem żadnej informacji że taka inwestycja zagrażająca tutaj

jakimiś konkretnymi działaniami epidemiologicznym powstanie właśnie tutaj na terenie mojego

osiedla nie było takich konsultacji Pani tutaj wspominała, że w kwietniu takie konsultacje miały

miejsce mówiła Pani właśnie ale takich konsultacji nie było Nikt z nas nie został powiadomiony

o  takiej  właśnie  procedurze  dodatkowo  jako  przewodniczący  rady  osiedla  proszę  państwa

zgodnie  ze  statutem  rady  osiedla  mam  możliwość  Zgodnie  z  paragrafem  14  punkt  4

przedstawienia jako przewodniczący opinii na ten temat . Proszę Państwa jestem negatywnie

do  tego  nastawiony  wyrażam  opinię  negatywną  ja  poinformuję  swoją  radę  na  najbliższym

posiedzeniu  o  mojej  decyzji  bo  mam taką  możliwość  i takie  prawo,  więc  moja  opinia  jest

negatywna dodatkowo nie wiemy proszę państwa czy inwestor za 3 lata składują te odpady po

prostu  nie  ogłosi  upadłości  i  nie  ucieknie stąd,  a  my  zostaniemy  proszę  państwa  z  tym

wszystkim z całym tym bajzlem dobrze Pani zaraz odpowie i wszystko zostanie scedowane



znowu proszę Państwa na miasto koszty znowu my pokryjemy jako podatnicy. Myślę że to

wszystko, dziękuję”.

Zenon Blicharz-Mieszkaniec Chełma 

„Blicharz  Zenon  mieszkaniec  oczywiście  może  my  wszyscy  idziemy  za  daleko  proszę

Państwa ,bo jeżeli nie ma takowego punktu zbiórki określonych materiałów to wysyłanie tego

gdzieś tam hen hen to jest bez przedmiotowe, bo jeśli ktoś ma jakiś określony przedmiot, który

mu zalega w domu  o jest kwestia tego że on nie pojedzie gdzieś tam daleko tylko by chciał

obojętne czy ta jest lokalizacja dobra czy zła czy czy jest to bezpieczne czy niebezpieczne, bo

nie każdy ma rozeznanie czy jakiś jest przedmiot który mu zalega w domu czy jest z takiego

kodu czy też z innego on chce po prostu albo zachowując się lojalnie do wszystkich obywateli

wyrzucając go do lasu czy inne jakieś takie miejsce chce go zutylizować zdać zapłacić bo to się

wiąże z kosztami i tutaj też jest takie niebezpieczne. Też dla mieszkańców że kwalifikowanie jak

odpadów gruzu bo część ludzi traktuje gruz jako jeszcze materiał budowlany do odzyskania a

nie mamy też pewności że zaraz za x czasu Straż Miejska nie przystąpi na terenie miasta do

wydawania decyzji  o zagospodarowaniu gruzu jako odpadu i tutaj się to by sprawa zamykała

ale jeszcze odnosząc się do odpadów niebezpiecznych Panie Prezydencie mamy taką sytuację

u  nas  w  Chełmie  że  to  nie  jest  pierwszy  Podmiot,  który  będzie  gromadził  segregował  no

wszystko to czynił co się przed z takimi odpadami zwykle dzieje ale tutaj to co żeśmy przejęli

jako miasto od Gminy mówimy tutaj o terenie Cemexu to tutaj jesteśmy świadkami takowego

cudu, że podmioty na terenie ceku przyjmują materiały niebezpieczne wszelkiej maści mają w

pozwoleniach zintegrowanych wydanych przez starostę jeszcze chełmskiego nie Pana tylko

Pana z gmachu,  w którym to następuje taka przemiana przyjmują wszelkie tutaj  już cytując

kogoś te syfy i  wychodzą te wszystkie materiały  na terenie Cemexu są przejmowane przez

Cemex Chełm jako paliwo alternatywne i nie zdają nigdzie tych zagospodarowanych odpadów

niebezpiecznych w postaci żrących nie żrących takich naprawdę toksycznych tylko jako przyjęty

ten bezpieczny ładują to w kocioł  mówimy tutaj o spalaniu i tym bezpośrednio oddychamy po

spaleniu jest tego milion metrów sześciennych na godzinę i to co tam jeszcze wspominając o

tych następnych ale jest jeszcze jedna sprawa jeżeli jest inwestor mamy konkretną sprawę to

pani która się uzyskała decyzję chce się tym zajmować, aby uspokoić mieszkańców i ten opór

bo chyba ma świadomość , jaki jest opór ma też możliwość teraz mamy możliwości są prawnicy

zabezpieczenia  tego  interesów  takich  ważnych  którzy  są  tutaj  wątpliwości  na  podstawie

kodeksu cywilnego oświadczenie woli  może jakiś prezydent miasta strona dyrekcja zawrzeć

porozumienie o dodatkowych zabezpieczeniach no ale wie Pani zabezpieczenia takie jakie są ,

no to wydają się widzi Pani jaki jest odzew no to chyba Pani ma też też świadomość i wszyscy

też mają świadomość, że gdzieś to trzeba zdać”.



Pan Zenon Blicharz- Mieszkaniec Chełma 

„Także tutaj mamy jeżeli jest jakieś ten to wszystko to co i tak będzie toksyczne i tak będzie

zawiezione  do  cementowni  tam  będzie  odebrane  jako  ten  odpad  nie  niebezpieczne  tylko

wszystko jako bezpieczne jako paliwo alternatywne i  spalone  wyemitowane w  postaci  tego

miliona metrów sześciennych spalone z określoną zawartością na godzinę, dziękuję”.

Pani Renata Korszla- Mieszkanka Chełma 

„Szanowni mieszkańcy miasta Chełma przedstawiciele swoich sławnych rodów. Jest to czas próby

Czas próby pod  tytułem że to od nas należy do nas należy przejęcie odpowiedzialności za to w jakim

mieście  żyjemy  od  kilku  lat  obserwuję  spadek  jakości  mojego  życia  odczuwam  że  mój  organizm

przeszedł na formę przetrwania nie chcę prześlizgiwać się ulicami i nie chcę po prostu żyć w środowisku,

które jest tak niebezpieczne  obserwuję dolegliwości które są uciążliwe zarówno u siebie jak i u ludzi

których znam z mojego najbliższego środowiska w związku z powyższym zwracam się do państwa jako

do  przedstawicieli  nas  mieszkańców,  żebyście  mieli  taką  świadomość  że  pracownicy  urzędu  miasta

którzy, którzy zajmują ważne stanowiska decyzyjne nie zawsze będą w naszym mieście być może będą w

różnych  częściach  świata  przed  nimi  jeszcze  jest  kariera  natomiast  my  zostajemy  my  zostajemy  z

powietrzem z wodą z ziemią co z nami będzie no to na co po sobie pozwalamy po prostu będzie to ,a nic

innego  więcej  na  zakończenie,  żeby  nie  przedłużać,  bo  wszyscy  jesteśmy  zmęczeni o  co  chodzi

chciałbym państwu przeczytać fragment znaczy  może nie  nie jest  to.  Ku przestrodze ale  bardziej  ku

przemyśleniu. Otóż jest to informacja, która jest dotyczy drzew w jaki sposób drzewa były też w Polsce

wycinane i co one też, między sobą przekazywały sobie tak . Otóż drzewa które były wycinane mówiły

tak las się tak to jest rozmowa dotycząca tego co co jest i co dotyczy zarówno ludzi jak i drzew a jeżeli

Pan pozwoli i zechce posłuchać tak i to zależy co Pan będzie rozumiał jak pan zrozumie moją wypowiedź

las się kurczył ale drzewa wciąż głosowały na siekierę bo siekiera była sprytna i przekonała je, że skoro

ma drewniany uchwyt to jest jedną z nich bardzo, dziękuję”.

Pan Ziemowit Nowosad- Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Znaczy ja  odnośnie  tutaj  pytań Pani  radnej  odnośnie  Departament  architektury  Szanowny

Panie Przewodniczący Państwo radni Panie Prezydencie tutaj odniosę się po kolei starałem się

zapisać to co pani radna tutaj te pytania , które pani tutaj zadawała przede wszystkim tutaj no

pani dyrektor przedstawiła w tym materiale że takie konsultacje z ludźmi były podjęte w sposób

taki jaki przewiduje ustawa tak my tutaj nie jesteśmy Samorządem, który odbiega od  innych

gmin czy od innych gmin pod kątem konsultacji ze społeczeństwem. Tak w tym przypadku w

przypadku tego rodzaju przedsięwzięcia ustawa nie narzuca obowiązku wykonania raportu o

środowisku  wystarczy  w tego  typu przedsięwzięciach  karta  informacyjna przedsięwzięcia  w

związku  z  sytuacją  że  jeden  z  organów  opiniujących  nałożył  w  swojej  opinii  podał,  że

przydałoby się taką tak taki raport wykonać my jako też departament, który no stoi na straży



jakości życia mieszkańców i środowiska w mieście  nałożyliśmy taki obowiązek gdzie do tego

obowiązku do tej opinii nie musieliśmy się wcale przechylić tutaj inwestor został zobowiązany

do.  Panie przewodniczący nas obowiązują konkretne zapisy ustawy my musimy  procedując

postępowanie  administracyjne  mamy  w  ustawie  opisane  poszczególne  kroki  które  musimy

wykonać  wszystkie  strony  które  są  stronami  w  tym  postępowaniu  były  poinformowane  w

związku  z  tym,  że  był  tutaj  też  nałożony  ten  obowiązek  raportu  o  środowisku  tak  jak  w

przypadku firmy MK też były te informacje upublicznione na bipie było ogłoszenie w prasie była

informacja  u  nas  na  tablicy  informacyjnej  na  ogrodzeniu  inwestora  miejscu  planowanej

inwestycji także tutaj wszystkie te kroki które my jako urzędnicy musimy poczynić były zostały

poczynione i tutaj nie odbiegamy w żaden sposób od innych samorządów po drugie tutaj też nie

rozumiem, bo Pani radna zasugerowała jakąś wątpliwość co do podpisu pod tą decyzją . Nie

bardzo rozumiem co o co chodzi co do szczelności podłoża decyzja środowiskowa w żaden

sposób nie nakłada obowiązku wykonania konkretnej technologii uszczelnienia tylko jest wymóg

nałożony bo decyzja to są pewne wymogi nałożone w decyzji są nałożone pewne wymogi na

inwestora,  których  musi  przestrzegać  podczas  później  realizacji  inwestycji  podczas

eksploatowania danej danej inwestycji i jeżeli jest obowiązek uszczelnienia to już nas jakby nie

nie obchodzi  tak czy tam nie musi  być zawarte w samej decyzji  muszą by zawarte zapisy

odnośnie  sposobu  wykonania  tej  szczelności  jeżeli  inwestor  by  się  do  tego  zapisu  nie

dostosował i w jakikolwiek sposób doszłoby do przedostania się tych substancji szkodliwych do

środowiska tak jak pani dyrektor przedstawiła w swoim materiale dany inwestor. Jak najbardziej

może być ukarany może mu być cofnięta decyzja”.

Pan Tomasz Otkała-  Przewodniczący Komisji  Rodziny Zdrowia i  Ochrony Środowiska

„Proszę,  żebyśmy  sobie  nie  przerywali  Pan  skończy,  Pani  radna  zabierze  głos  my  jako

urzędnicy jesteśmy zobowiązani do realizacji zapisów prawa i przestrzegania zapisów prawa.

Jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości co do wydania decyzji konkretnych zapisów niezgodności z

prawem , bo tutaj nie padły żadne takie takie sformułowania które mówię my realizujemy to co

jest zapisane w ustawie też się odniosę do do tych studni głębinowych ustawa o udostępnianiu

informacji  o  środowisku  jego  ochronie  obszarach  określa.  Jaki  jest  obszar  oddziaływania

inwestycji w którym mamy zbadać czy to jakie to oddziaływanie jest czy czy ma ma znaczący

wpływ na jakość środowiska czy też nie taki obszar ustawowo jest określony na 100 m, także

tutaj jeżeli w tym obszarze nie znajdują się te studnie my nie mamy nawet prawa podjąć takich

kroków tak no, bo  tutaj naruszamy już zapisy ustawy także tutaj jeżeli chodzi o firmę Bieluch

firma Bieluch w ogóle nie jest stroną w tym postępowaniu. Dlaczego na terenie miasta jest dana

inwestycja zlokalizowana takie padło pytanie to to już nie jest pytanie do urzędników , ponieważ

do nas jeżeli  właściciel  danego terenu złoży  wniosek o konkretną decyzję  my musimy ten



wniosek  rozpatrzeć  to  jest  nasz  obowiązek  jako organu  tylko,  żeby  rozpatrzeć  negatywnie

trzeba mieć przesłanki ku temu”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Konsultacje społeczne panie dyrektorze”

Pani Jolanta Dobrzańska- Doktor pulmonologii 

„Wobec tego mam rozumieć mam rozumieć , że w obliczu prawa prawda czy nie ma żadnego

znaczenia  tak  się  paragraf  czy  człowiek.  Proszę  mi  powiedzieć  co  powinno być  dla  władz

miasta pierwszym czynnikiem mieszkańcy czy paragrafy niech mi Pan powie proszę nie mówić

o  paragrafach  proszę  odpowiedzieć,  jeśli  paragraf  będzie  ważniejszy  od  człowieka  to  my

będziemy tutaj chorować i umierać”.

Pan Ziemowit Nowosad- Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Pani  doktor  jeszcze do niedawna w ogóle nie  istniały  nie  istniało  coś takiego jak  decyzja

środowiskowa w żaden sposób te przepisy i tyczące się odpadów i ochrony środowiska może

albo  nie  były  regulowane,  albo  były  regulowane  w  sposób  bardzo  ogólny  i  nie  mający

przełożenia na rzeczywistość pojawiła się pojawiły się tego typu decyzje które organ musi, jeżeli

wpłynie taki wniosek musi rozpatrzeć organ bazuje na konkretnych przepisach , które które już

jakby nie są wymysłem Urzędu Miasta tylko to jest prawo obowiązujące w całej Polsce. Tak

dostosowane do przepisów unijnych są tam określone poszczególne normy na odnośnie emisji

tutaj też państwo padło takie sformułowanie, że inwestor jest że tam jest jakiś emitor tak czy, że

emituje jakieś zanieczyszczenia Inwestor nie ma żadnego komina tak także tam to nie jest. Nie

ma emitora tak w takim rozumieniu Ochrony Środowiska”.

Pani Jolanta Dobrzańska-Doktor Pulmonologii 

„Jeśli są opcje zabezpieczeń istnieje taka możliwość jest to zagrożenie a poza tym swoją drogą

tutaj trzeba działać dla dobra mieszkańców tego miasta”.

Pan Ziemowit Nowosad- Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Pani doktor Ale te odpady o których tutaj rozmawiamy one w przestrzeni miasta funkcjonują

Tak tutaj też padły te informacje że mamy na terenie miasta Zakłady Mechaniczne”.

Pan Michał Andrzejewski- Kierownik Wydziału Architektury i Budownictwa 

„Szanowny Panie Przewodniczący Wysoka komisja Szanowni Państwo Prezydenci Szanowni

Państwo  Chciałbym  przedstawić  krótką  informację  odnośnie  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego na terenie na którym ta działalność jest  planowana działki



na  których  planowane  jest  zbieranie  odpadów  objęte  są  miejscowym  planem

zagospodarowania przestrzennego uchwalonym uchwałą Rady Miasta Chełm z dnia 2 września

2015 roku w sprawie zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego obszaru

położonego  przy  ulicy  Chemicznej  działki  wchodzą  w  skład  terenu  oznaczonego  w  planie

symbolem UC1 tereny zabudowy usługowej w tym obiekty handlowe  powierzchni sprzedaży

powyżej 2000 m kw dla tego terenu ustalono następujące przeznaczenie w miejscowym planie

podstawowe tereny zabudowy usługowej  w tym obiekty handlowe o  powierzchni  sprzedaży

powyżej 2000 m kw dopuszczalne usługi działalność produkcyjna składy magazyny obiekty o

funkcji  pomocniczej  służące  zabudowie  usługowej  stacje  paliw  garaże  parkingi  drogi

wewnętrzne ciągi piesze ścieżki rowerowe obiekty małej architektury nośniki reklamowe obiekty

i urządzenia infrastruktury technicznej. W paragrafie 9 punkt drugi litera C planu w ustaleniach

ogólnych określono że Jedną z zasad ochrony zbiornika głównego wód podziemnych nr 407

Chełm-Zamość jest zakaz składowania odpadów i innych materiałów niezabezpieczonych przed

przenikaniem do gruntu substancji szkodliwych dla środowiska w pozostałych ustaleniach planu

brak jest jakichkolwiek odniesień dotyczących gospodarki odpadami  W związku z powyższym

można  przyjąć że plan nie  zabrania składowania odpadów natomiast  ustala  pewien istotny

warunek, że substancje niebezpieczne nie mogą przenikać do  gruntu tutaj jeszcze powtórzę

pojęcie  zbierania  odpadów  które  zostało  zdefiniowane  w  ustawie  o  odpadach  zgodnie  z

artykułem trzecim ustęp 1 punkt 34 tej zbieranie odpadów to gromadzenie odpadów przed ich

transportem do miejsc przetwarzania w tym wstępne sortowanie nieprowadzące do zasadniczej

zmiany  charakteru  i  składu  odpadów  nie  powodujące  zmiany  klasyfikacji  odpadów  oraz

tymczasowe magazynowanie odpadów przez prowadzącego zbiórkę odpadów przez odpad zaś

rozumie się każdą substancję lub przedmiot których posiadacz zbywa się zamierza się pozbyć

lub do których pozbycia jest zobowiązany odnosząc się do kwestii oznaczeń oznaczenia terenu

zgodnych z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury w sprawie wymaganego zakresu projektu

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego które obowiązywało w dacie uchwalenia

planu  należy  stwierdzić  że  oznaczenie  w  planie  dla  terenu  uc1,  czyli  tereny  zabudowy

usługowej  tereny  rozmieszczenia  obiektów  handlowych  op  powierzchni  sprzedaży  powyżej

2000  m  kw  kreskowanie  na  części  graficznej  planu  czerwono  ciemnoszare  na  rysunkach

dotyczy  przeznaczenia  podstawowego  Ponadto  na  terenie  o  którym  mówimy  ustalono

dopuszczalne  przeznaczenie,  czyli  działalność  produkcyjną  składy  magazyny  które  według

rozporządzenia  powinny  być  oznaczane  symbolem  p  i  kolorem  fioletowym  oraz  obiekty  i

urządzenia  infrastruktury  technicznej  które  według  rozporządzenia  oznaczane  są  różnymi

symbolami W tym między innymi o czyli  gospodarka odpadami i  kolorem ciemnoszarym na

rysunku planu. Jak wynika z powyższego zgodnie z rozporządzeniem oznaczenia graficzne i

literowe wszystkich przeznaczeń dopuszczonych na przedmiotowym terenie są różne wobec



braku możliwości użycia wspólnych oznaczeń w planie dla analizowanego terenu zastosowano

oznaczenia  dla  przeznaczenia  podstawowego  co  jest  powszechną  praktyką  przy

opracowywaniu  planów  miejscowych  jeszcze  odniosę  się  do  orzecznictwa  sądowo-

administracyjnego  Naczelny  Sąd  Administracyjny  po  rozpoznaniu  podobnej  sprawy  w

przedmiocie odmowy zezwolenia na zbieranie odpadów w wyroku z dnia 31 stycznia 2017 roku

sygnatura akt 2OSK 1553/16  stwierdził że z przepisów rozporządzenia w sprawie wymaganego

zakresu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wynika , że w projekcie

rysunku  planu  miejscowego  należy  stosować  podstawowe  barwne  oznaczenia  graficzne  i

literowe dotyczące przeznaczenia terenów .  W przypadku terenów infrastruktury technicznej

przeznaczonych na gospodarowanie odpadów”.

Pan Michał Andrzejewski-Kierownik Wydziału Architektury i Budownictwa 

„Odnoszę się odniosłem się po prostu do protestu który był złożony w Urzędzie Miasta przez

komitet  aglomeracja  przeciw  spalarni  tam  była  właśnie  podniesiona  kwestia  oznaczeń

kolorystycznych w planie Myślę , że dla Komitetu mogłoby być to istotne natomiast przechodząc

do Meritum tutaj Zacytuję wyrok , że jeżeli , że w przypadku infrastruktury technicznej znaczone

na gospodarowanie odpadami jest  faktycznie w rozporządzeniu wskazany symbol  o  i  kolor

ciemnoszary natomiast to i tutaj cytuję . Nie oznacza to jednak że tylko na tak oznaczonych

terenach dopuszczone jest zagospodarowanie odpadami tego rodzaju wąska wykładnia

przepisów rozporządzenia prowadziłaby do nieuzasadnionego ograniczenia zarówno władztwa

planistycznego  Gminy  jak  i  swobody  działalności  gospodarczej  oznaczałaby  bowiem,  że

gospodarowanie odpadami możliwe jest tylko na terenach oznaczonych symbolem o a więc w

śle określonych i z góry przewidzianych  miejscach dalej w wyroku pojawia się też takie takie

sformułowanie że nie  ulega z wątpliwości  że tego rodzaju działalność dopuszczona jest  na

terenach przewidzianych w planach miejscowych sposób ogólny na prowadzenie działalności

gospodarczej produkcyjnej lub związanej z infrastrukturą techniczną mając powyższe na

uwadze należy stwierdzić że tutaj w terenie uc1 przeznaczony między innymi pod produkcyjną

działalność składy i  magazyny organ planistyczny czyli  prezydent miasta uchwalając plan w

2015 roku nie wprowadził w nim żadnych ograniczeń w zakresie rodzaju materiałów i produktów

dopuszczonych  do  składowania  i  magazynowania.  Nie  wyłączono  spod  jego  zakresu

składowania  i  magazynowania  czyli  zbierania  gromadzenia  wstępnego  sortowania

tymczasowego magazynowania materiałów i produktów , które są odpadami zatem zbieranie

odpadów na terenie przedmiotowych działek pod warunkiem spełnienia oczywiście wymagania

nie przenikania tutaj niebezpiecznych substancji do do gruntu nie jest zabronione, dziękuję.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Dziękuję bardzo odnośnie planu zagospodarowania  przestrzennego na tych działkach tutaj

zastanawia mnie w czym jest problem skoro temat pierwszy raz pojawił się spalarni bodajże w



maju  albo  w  kwietniu  tegoż  roku  apelowałam  na  komisjach  o  to  żeby  zmienić  plan

zagospodarowania przestrzennego na tym terenie zmieniamy cząstkowo plan bo gdzieś z tego

co pamiętam uchwalaliśmy bodajże na zachodzie gdzieś tam jeszcze to stosowaliśmy te plany

zastanawia mnie w czym jest problem żeby ukrócić ten temat i niepokój mieszkańców żeby to

wszystko się skończyło żebyśmy zmienili ten plan zagospodarowania i zakazali takich inwestycji

takich przedsięwzięć to jest jakby jedna rzecz Nie rozumiem tego .To jest dla mnie niepojęte że

przez tyle miesięcy jako miasto nie możecie Państwo tego zrobić dziwne jeśli wracamy bo był

poruszany temat w punktach sobie popisał konsultacje społeczne Otóż Szanowni Państwo jako

miasto  Pan  Prezydent  również  jesteście  państwo  aktywni  na  stronach  internetowych  na

Facebooku wtedy kiedy chodzi o inwestycje i to jest fajne pytanie moje brzmi dlaczego skoro

dochodzi do nie wiem składania wniosków o pozwolenie na takie inwestycje. Dlaczego państwo

nie jesteście w tej kwestii aktywni? Dlaczego Państwo nie pytacie nas mieszkańców o zgodę

albo o zgodę o zdanie co my o tym sądzimy Nie można być aktywnym tylko wtedy kiedy jest

dobrze tylko wtedy kiedy też jest trudno to i teraz tak Szanowni państwo ,a ja się nie zwracam

do Pani  jako prezes.  Nie zwracam się  do pani  jako Radna ale  Zwracam się  do Pani  jako

człowiek  przede  wszystkim  to  jest  tylko  część  mieszkańców  która  przyszła  i  która  jest

niezadowolona  z  tej  inwestycji  spowodowana to  niezadowolenie  spowodowane strachem o

siebie o swoją rodzinę i tak dalej apeluję do pani , żeby pani się wycofała z tej inwestycji na tym

terenie my nie mamy nic przeciwko Pani jako ludzie Niech pani sobie prowadzi tą działalność

tylko na litość boską nie tutaj gdzie my mieszkamy bo wchodząc ja panią rozumiem, bo pani

prowadzi biznes ale wchodząc wszystko okej tylko , że wchodząc z taką inwestycją sieje Pani

zamęt to jest zupełnie niepotrzebne ani nam ani Pani bo za chwilę wyjdziemy na ulicę i ja jako

pomimo tego, że jestem radną pierwsza wyjdę na ulicę i będę protestowała przeciwko i spalarni

i Pani inwestycji , bo ja jako człowiek się na to nie godzę i do władz miasta Panie Prezydencie

Proszę Pani natomiast to jest Pani inwestycja będzie otwartą  drogą. Proszę pani jeśli  będą

będzie składowisko,  Pani niech pani to robi proszę Pani niech pani to robi my nie mamy nic

przeciwko Pani my mamy”.

Pan Tomasz Otkała- Przewodniczący Komisji Rodziny Zdrowia i Ochrony Środowiska 

„Pani radna już skończyła”?

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Nie nie skończyłam Panie Prezydencie jeśli  , jeśli przychodzi zmierza się pan z taką z takimi

decyzjami to po pierwsze my jako radni powinniśmy być o tym informowani po drugie naprawdę

powinny być większe konsultacje społeczne powinien pan pytać ludzi bo to Ci ludzie , którzy to

są to są nasi wyborcy i my chyba zapomnieliśmy , że my to dzięki tym ludziom my jesteśmy w



tym miejscu w którym jesteśmy my jesteśmy dla tych ludzi żeby im służyć a nie ci ludzie są dla

nas, dziękuję”

Pani Ewa Grzywna-Żmuda- Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Pani radna ja również jestem mieszkanką Chełma, wychowałam się tu, chodziłam do miejskiej

szkoły”. Nie zamierzam zatruwać tutaj państwa środowiska, bo jest to Państwa teren tak samo

jak i mój przede wszystkim, ja też chcę żyć skąd te wszystkie odpady ja nie zamierzam pobierać

jakichkolwiek odpadów przywozić z Niemiec z całej Polski Ja chcę zabrać te odpady te, które

między innymi Państwo zostawiają u tych przedsiębiorców i wywozić je do recyklerów wywozić

je  dalej  tam  gdzie  odpowiednio  zagospodarują  je  nie  do  cementowni.  Proszę  przeczytać

decyzja która została wydana. Proszę się zapoznać z dokumentami I proszę się zapoznać z

tym co powstaje, proszę mnie nie łączyć z żadnego typu nie wiem spalarnią z jakąś firmą Mką

czy jak tamtej firmie, której osobiście nie znam. Proszę mnie również łączyć z cementownią to

jest odrębna firma a ja nie pracuję i nie chcę pozyskiwać tych  odpadów z Polski bądź też z

zagranicy tylko te odpady już one są w koło nas wszędzie i to są tak samo wasze odpady, bo

jeździcie Państwo do przedsiębiorców i zostawiacie te odpady, coś się musi z nimi dziać  to

lepiej , żeby dalej tak było jak teraz że lądują one w Rowach w lasach”.

Pani Maria Kowalska- Mieszkanka Chełma 

„Dzień  dobry  Myślę,  że  będzie  dobrze  jeśli  powiem że  Nazywam się  Maria  Kowalska.  Ja

chciałabym powiedzieć tylko  jedno żadne paragrafy żadne przepisy żadne dokumenty proszę

Państwa  wychodzę  wieczorem na balkon  jest  taki  smród,  że  muszę  natychmiast  zamknąć

balkon koniec kropka. Dlaczego i co jeszcze jedna firma druga firma trzecia piąta i tak dalej ja

się na to nie zgadzam Maria Kowalska, dziękuję”.

Pan Adam Kister- Radny Rady Miasta Chełm 

„Panie Przewodniczący Państwo Prezydenci  Szanowni radni  Szanowni mieszkańcy, my tych

składowisk i spalarni jako mieszkańcy nie chcemy,więc jako radni jesteśmy przeciwni ,nieważne

że pani nie będzie spalać tych odpadów ale inne firmy przyjdą i będą spalać .Na tym terenie te

odpady między innymi mka i inne kto wie czy niektórym chwileczkę. Ja nie łączę Panią z tym

myślę  że  niedługim  okresie  także  nasza  MPGK ,  że  tak  powiem  będzie  spalał  odpady

alternatywne czy rdf tak zwane Mówiąc szczerze Pani powinna, że tak powiem na tym terenie w

naszym mieście nie robić tego proszę zrobić to na innym terenie. My już tych odpadów, że tak

powiem niebezpiecznych mamy dość dlaczego mieszkańcy wszyscy wyjeżdżają z miasta było

niespełna kilka lat temu 70 000 mieszkańców, teraz jest 58 200 a za 5 lat 10 Ile będzie 35 45

może mniej ,dziękuję”.

Pan Jakub Banaszek- Prezydent Miasta Chełm 



„Panie  Przewodniczący  ja  bym  chciał  głos  ale  Szanowni  państwo  też  poproszę  swoich

urzędników o kilka merytorycznych odpowiedzi powiem państwu szczerze że to co się tutaj

dzisiaj  dzieje  to  trzeba  powiedzieć  wprost  chyba  nigdy ta  sala  nie  widziała  pod względem

merytorycznym intelektualnym innym i to będą bardzo mocne słowa. Zacznę od Pana radnego

Kistera I proszę też panią inwestor, którą zaznaczam osobiście nigdy nie widziałem nie znamy

się czy Pani ma zamiar spalać odpady na tym terenie”.

Pani Ewa Grzywna-Żmuda Współwłaścicielka firmy Kalem-SC 

„Nie, nie zamierzam”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„Przed chwilą Chciałem powiedzieć że pan radny Kister zaczął tu krzyczeć że będą spalane

odpady  przez  powiedział  ale  można  to  otworzyć  Przepraszam  Szanowni  Państwo  mylicie

pojęcia i to nie Szanowni Państwo, bo to jest tak bardzo łatwo się z Państwa krzyczy mówi

wzywa egzorcystę mówi o Żydach z Izraela odwołuje się Prezydenta mówi się o zatruwaniu

przez  cementownię   insynuuje  się  kwestie  dotyczące  tego  co  powinniśmy  robić  względem

mieszkańców i o czym zapomnieliśmy gdzie każda sprawa ma tak naprawdę albo drugie dno

albo nieznajomość przepisów albo chęć po prostu zwykłego populizmu więc teraz państwo

mieliście możliwość wypowiedzi. Ja też krok po kroku się do wszystkiego odniosę ale powiem

wam  uczciwie  że  tyle  ile  jest  tutaj  po  prostu  błędów  przekłamań  komunikacyjnych

merytorycznych to chyba nigdy nie było. Chciałbym poprosić panią dyrektor Kryłowicz, bo od

tego zaczniemy i pana dyrektora Nowosada i pana dyrektora Wnuka żeby odpowiedzieli krok po

kroku   dlaczego , bo to było pierwsze pytanie Pani radnej Rożek. Dlaczego po pierwsze ta

inwestycja jest w Chełmie ,czy macie państwo taką odpowiedź, nie macie dlatego że to inwestor

bo jest swobodna przecież działalność wszystkich przedsiębiorców wybiera sobie działkę którą

chce kupić gdzie co chce zrobić i my tego zablokować. Nie możemy więc mówienie, że to my

ściągamy  takich  inwestorów  jest  po  pierwsze  względem  Urzędu  Miasta  nie  w  porządku

względem też były Szanowna Pani radna za chwilę będzie się miała Pani okazję odnieść, ja

byłem cały czas spokojny, więc   pytanie pierwsze czemu w Chełmie jak rozumiem . Jest to

decyzja po prostu Pani, że Wybrała Pani taką inną lokalizację po drugie. Szanowni państwo tam

na tej działce i to jest informacja którą mam przygotowaną od Pani Dyrektor Kryłowicz. O czym

ja osobiście wcześniej też nie wiedziałem czytam warto zauważyć iż przy ulicy chemicznej 12

czyli  pod  adresem obecnej  firmy  prowadzona  już  była  działalność  tego  typu  z  podobnymi

kodami odpadów w 2018 roku wydana była decyzja na zbieranie  odpadów niebezpiecznych i

innych niż niebezpieczne dla i tu jest nazwa firmy na prowadzoną wówczas działalność nie było

żadnych skarg od mieszkańców , czyli  była tam prowadzona działalność a tutaj przed chwilą



wielu  różnych  wypowiedziach  padły  takie  słowa,  że  to  my  ściągamy  czyli  w  domyśle  ten

Prezydent  Miasta  ściąga  takich  inwestorów i  tylko  na  tym to  się  opiera  więc  ja  Szanowni

Państwo  chciałbym zacząć od tego żeby wam przeczytać bo też była Pani Kowalskiej chyba

wypowiedź,  że  śmierdzi  i  że  czemu  budujemy  tyle  tych  różnych  firm  .Czemu  ściągamy

będziemy  jednym wielkim  śmietnikiem  to  mówili  inni  od  2019  roku  numer  1  umorzone

postępowanie decyzja z dnia 3 czerwca 2019 dla firmy na zbieranie odpadów eko alumat 2 nie

wydano  decyzji  dla  sprawy  z  4  marca  Jadwiga  Stanisław  Sowa  zbieranie  odpadów  skup

surowców wtórnych idziemy po kolei  chronologicznie. Przekazano do marszałka województwa

Lubelskiego  z  pismem z  dnia  18  czerwca  2020  roku  wniosek  o  zmianę  decyzji  dla  recyk

organizacji  odzysku  SA decyzji  której  wydano w 2014 roku decyzja  środowiskowa w 2010

zezwolenia  na  przetwarzanie  odpadów  w  procesie  R3  4  kontynuacja  działalności  wydanie

decyzji 11 stycznia 2021 z pierwszej decyzji 2014 czyli ona była kontynuowania kontynuowana

zezwalającej Firmie Sort Plast Piotr Kila ulica Okszowska 41 zbieranie tworzyw sztucznych 5

wygaszenie z urzędu 2021 rok decyzji z dnia 30 czerwca 2017 roku firmie KM spółka z.o.o ulica

Okszowska  Chełm  zezwolenia na  zbieranie  odpadów  niebezpiecznych  innych  niż

niebezpieczne 6 zmiana decyzji  z dnia 16 czerwca 2020 dla MPGK zmiana zezwolenia na

zbieranie odpadów niebezpiecznych i innych niż niebezpieczne z decyzji pierwotnej z dnia 15

grudnia 2014 roku 7 przekazanie dla marszałka województwa Lubelskiego pismo z 26 marca

2020 roku znak taki i taki dla ekopartner zakład odzysku i przerobu surowców wtórnych ulica

Rampa Brzeska 39 działalność w zakresie zbierania makulatury i innych niż niebezpiecznych

odpadów 8 zmiana decyzji z dnia 10 lipca 2020 zmieniono decyzję z dnia 15 Grudnia 2015 dla

firmy handlowo-transportowej usługi Dako-SC zbieranie odpadów makulatury innych 9 zmiana

decyzji decyzja z dnia 21 lipca 2020 decyzja pierwotna z dnia 2 sierpnia  2016 dla firmy NES

przy  ulicy  Mościckiego  16  Chełm  zbieranie  metali  10  zezwolenie  na  zbieranie  odpadów

Czesław Walęciuk ulica Fabryczna 6 Chełm z dnia 18 sierpnia 2021 zbieranie odpadów tylko

odpady wytwarzane przez Cemex firma ze względu na braki formalne wniosku w dniu 11 lutego

2021 otrzymała decyzję odmowną bez rozpoznania wniosek 29 Września 2021 firma syntek

ulica Okszowska 36 wytwarzanie odpadów zezwolenie z dnia 25 kwietnia 2022 znak taki i taki

dla firmy Pegaz Arkadiusz Mackiewicz zezwolenie na zbieranie odpadów przy ulicy Fabrycznej

6 ze względu na zwiększoną ilość odpadów sprawa prowadzona przez marszałka województwa

Lubelskiego od 5 sierpnia 2020,  13 punkt jest 17 Więc chwilę Państwo jeszcze wytrzymacie

sprawa przekazana do marszałka województwa Lubelskiego zezwolenie z dnia 20 lipca 2020

zbieranie  zezwolenie  na  zbieranie  odpadów  przy  ulicy  Okszowskiej  39  14  wygaszenie

zakończenia działalności  decyzja z 4 kwietnia 2023 dla firmy usługowy zakład remontowo i

budowlany Krzysztof Mioduchowski przy ulicy ceramicznej 34g Chełm zbieranie przetwarzanie

odpadów  w  procesie  odzysku  r12  15  wygaszanie  decyzji  z  dnia  2016  roku  zezwalającej

Metalpol  ulica  Okszowskiej  41  Chełm na  zbieranie  odpadów  niebezpiecznych  i  innych  niż

niebezpieczne 16 wygaszenie decyzja z dnia 29 Września 2023 decyzji z dnia 12 grudnia 2016



roku zezwalającej Metalpol ulica Okszowska 41 Chełm na zbieranie odpadów niebezpiecznych i

innych niż niebezpieczne 17 w trakcie procedowanie przenoszenie działalności. Cytuję z ojca

na syna zbieranie pojazdów wycofanych z eksploatacji i złomów przy ulicy Bieławin firma Mors

recykling  i  do  tego  szanowni  państwo.  W  ostatnich  latach  dwie  decyzje  odmowne  strict

związane  z  planem  zagospodarowania  przestrzennego  w  firmie  GB  Energy  Tech  dla

przedsięwzięcia  pod  tytułem budowa zakładu badawczo  usługowego produkcja  karbonizatu

przy  ulicy  Fabrycznej  6  w  Chełmie  niezgodność  z  miejscowym  planem  zagospodarowania

przestrzennego  rok  2021  i  2022  firma  Drogmost  pod  tytułem  budowa  wytwórni  mas

bitumicznych przy ulicy ceramicznej w Chełmie negatywna opinia Państwowego Powiatowego

Inspektora  Sanitarnego  w  Chełmie  to  Szanowni  Państwo  jest  to  liczba  od  początku  mojej

kadencji wszystkich tego typu spraw można to oczywiście otrzymać do wglądu taką informację

więc  mówienie o tym że tutaj powstają za czasów tej kadencji odnoszące się do mnie jakieś

zakłady że chcemy truć po prostu jest wielkim populizmem i nadużyciem który wynika z dwóch

rzeczy i trzeba o tym powiedzieć sobie wprost w  2021-2022 roku pojawiła się informacja że

jeden z prywatnych przedsiębiorców firma Mk dobrze znana państwu chce budować w Chełmie

instalację  termicznego  odzysku  odpadów potocznie  zwaną spalarni  I  od  tamtego momentu

ponieważ jest  to temat nośny wdzięczny są różne pobudki  niektórzy mają pobudki  szczere

niektórzy  nie mają pobudek tylko szczerych , ale także populistyczne i polityczne o tym też

możemy dyskutować ten temat Szanowni Państwo ten temat co jakiś czas podnoszą i łączą z

tym wszystkie inne sprawy ta sprawa dzisiejsza to jest tylko i wyłącznie można to są bardzo

myślę że mocne słowa że tylko i wyłącznie decyzja administracyjna do której Urząd Miasta jest

zobowiązany jako organ nie jako Jakuba Banaszek jako osoba fizyczna czy Ziemowit Nowosad

Dyrektor  Departamentu  Komunalnego  czy  Aneta  Kryłowicz  to  oznacza  ,  że  my  po  prostu

jesteśmy w procedurze która żeby została zakończona pozytywnie lub negatywnie musi mieć

przejść  przez  cały  szereg  różnych  opinii  Wiosiu  komendy  straży  pożarnej  a  tutaj  w  tym

przypadku nie ma na przykład raportu na oddziaływanie Ochrony Środowiska bo nie jest to tej

wagi  sprawa  natomiast  gdybyśmy  mieli  do  czynienia  z  wysypiskiem  śmieci  czy  z  innymi

rzeczami to zgodnie z ustawą i sprawę. Byłoby to konieczne tutaj tego nie było ale dlaczego o

tym mówię Szanowni Państwo bo mówienie tych wszystkich rzeczy zarzutów że my chcemy

robić z miasta wysypisko kiedy bierzemy dokumenty i się okazuje , że więcej wygaszamy w

decyzji  porządkujemy  i  tak  naprawdę  zachowujemy  po  prostu  urzędniczą  bezstronność  w

każdej sprawie , bo mówienie o tym że są przepisy i człowiek tak. Szanowni Państwo tylko

przepisy skonstruował człowiek właśnie po to żeby nigdy nie było  sytuacji że ktoś ma jakieś

widzimisię czy  to  urzędnik  czy  to  ktoś  komu się  druga osoba nie  podoba po prostu  są  to

przepisy pra powszechnie stosowanego i wynikają wprost z ustawy i mówienie nam dzisiaj że

my nie jesteśmy nastawieni  promieszkańcy,  że my czegoś nie  chcemy zrealizować jest  po



prostu zwykłym populizmem, bo Państwo to wiecie, a jeżeli tego nie wiecie to . No przepraszam

ale  osoby  które  pełnią  funkcje  publiczne  powinny  znać  przepisy  prawa  powszechnie

obowiązującego i to jest szanowni państwo bardzo nie w porządku względem nawet nie mnie

tylko względem tych osób, które się pod tym Podpisują i tutaj Szanowni Państwo był też zarzut

a propos podpisu ja chciałem też to będzie uzupełnienie do tego co mówiłem wcześniej decyzja

Starosty chełmskiego.  Starostą chełmskim  Jak wiecie państwo 2020 roku był  też dzisiejszy

starosta  pan  Piotr  Deniszczuk  podpisał  się  podpisała  się  po  tym Pani  upoważnienia  Pana

starosty ,  ponieważ jest  to normalna procedura również .  Kolejna kwestia przeczytam tylko

nazwisko, żebyście też potem państwo mogli sprawdzić starosta chełmski tutaj akurat 2015 rok

z  upoważnia  starosty  magister  inżynier  Marzena  Kozaczuk  2015  rok  decyzja  2016  też  z

upoważnienia starosty i tak Szanowni Państwo po prostu wyglądają te procedury dlaczego i za

chwilę przeczytam resztę nazwisk bo to jest procedura administracyjna urzędowa to nie jest

procedura w której prezydent Duma i zastanawia się co ma zrobić . Czy ma wymyślić wizję czy

ma coś łożyć tylko jest punkt po punkcie procedura w której nie ma urzędnika a nie widzimisię

władz miasta trzeba spełnić lub nie konkretne przesłanki i szanowni państwo możemy się z tym

nie zgadzać lub nie tutaj pan naszej mleczarni. Bieluch powiedział o wszystkich tych związkach

chemicznych,  które  pod  których jesteście  poddawani  jak  każda  inna  mleczarnia  i  jesteście

naszym  dobrodziejstwem  tym  lokalnym  ale  Szanowni  państwo  jeżeli  przepis  ustawy  mówi

wyraźnie że 100 m jest brane pod uwagę a nie 300, bo taka jest odległość pomiędzy państwem

to  Urząd  Miasta  i  organ  nie  może  uwzględnić  tych  300  m nawet  nie  byliście  stroną  tego

postępowania dlaczego , bo to wynika z przepisów ustaw i  trzeba to powiedzieć i trzeba to

Szanowni Państwo zrozumieć chciałbym poprosić , ponieważ też to nie wybrzmiało do Pana

dyrektora  Wnuka i  Pana  kierownika  Andrzejewskiego.  Dlaczego miasto  Chełm nie  zmienia

skoro jest takie oczekiwanie Pani radnej Rożek planu zagospodarowania przestrzennego w tym

zakresie,  bo to  niech to  wszystko wybrzmi  Szanowni  Państwo i  czemu dotyczy  dotyczą te

zmiany które są wprowadzane i żeby nie było tu żadnych niedomówień. Bardzo proszę Panie

Dyrektorze w tym punkcie o pełną i szczegółową informację.

Pan  Radosław  Wnuk-  Dyrektor  Departamentu  Architektury,  Geodezji  i  Inwestycji  

„Szanowni  państwo  Prezydenci  Panie  przewodniczący  Szanowna  komisjo,  jeżeli  chodzi  o

zmiany planów zagospodarowania przestrzennego to w  mieście Chełm obecnie obowiązuje,

główny  plan  uchwalony  w  2001 roku  jest  to  plan  zagospodarowania  przestrzennego,  który

dzisiaj  nie  jest  dostosowany  do  obowiązujących  przepisów  do  ustawy  o  planowaniu

zagospodarowaniu przestrzennym do rozporządzenia w sprawie zakresy i formy planu niemniej

sukcesywnie  miasto  podejmuje  cały  czas  prac  zmierzające do  tego  żeby  fragmentarycznie

plany zagospodarowania przestrzennego zmieniać dostosowywać do przepisów do aktualnych

potrzeb  i  w  tym  kierunku  wybierane  są  poszczególne  fragmenty  miast  są  to  i  strefy

przemysłowe i strefy zamieszkania zabudowy jednorodzinnej wielorodzinnej. Usługowe trzeba



mieć na  uwadze że  zmiany planu zagospodarowania  przestrzennego to  nie  jest  procedura

administracyjna,  która  się  toczy  tydzień  dwa miesiąc  trzy  czy  pięć  miesięcy  zmiana  planu

zagospodarowania przestrzennego w takim ekspresowym tempie,  gdzie nie  mamy żadnych

zmian, gdzie idzie wszystko,  że tak powiem  zgodnie z założeniami to jest  przynajmniej  7/8

miesięcy Tak Panie kierowniku? To jest  to jest  cud można powiedzieć jeżeli  w tak krótkim

czasie uda się uchwalić plan zagospodarowania przestrzennego od momentu Od 2001 roku

zostało  uchwalonych  46  bodajże  zmian  planów  zagospodarowania  przestrzennego,  czyli

sukcesywnie  miasto  Chełm czyni  podejmuje  działania  zmierzające  do  tego,  żeby  te  plany

zagospodarowania przestrzennego dostosować i do potrzeb. Miasto się rozwija cały czas to co

było w 2001 roku w niektórych miejscach dzisiaj się okazuje że albo się nie sprawdziło albo

potrzeby są inne i wychodząc naprzeciw tym potrzebom potrzebom mieszkańców , bo również

do  nas  wpływa  rocznie  kilkadziesiąt  wniosków  o  zmiany  planu  zagospodarowania

przestrzennego i  nie  są to  tylko potrzeby wynikające z potrzeby zmiany profilu działalności

gospodarczej  czy  na  przykład  chęci  w  ogóle  otworzenia  jakieś  działalności  gospodarczej

produkcyjnej  lub coś takiego bardzo często zdarza się tak że ludzie nie mają dojazdów do

swoich  nieruchomości  my  też  musimy  te  wszystkie  uwarunkowania  wziąć  pod  uwagę,  a

ograniczenia  wynikające  z  możliwości  procedowania  jednocześnie  ilości  zmian  no  są  też

ograniczone  ,  dlatego  dlatego  corocznie  podejmowanych  jest  kilka  uchwał  o  podjęciu  o

przystąpieniu  do  zmiany  planów  zagospodarowania  przestrzennego  jedne  plany

zagospodarowania przestrzennego procedowane są krócej inne dłużej ale miasto dla dla całego

obszaru miasta nie ma szans w dzisiejszy w dobie dzisiejszych przepisów uchwalenia planu

zagospodarowania przestrzennego dlatego jest to robione fragmentarycznie , dziękuję bardzo”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„Dziękuję  panie  dyrektorze,  chciałbym wrócić  do  kwestii  tych  podpisów  żebyśmy  mieli  też

sprawę jasną 2016 rok prezydent miasta Chełm z upoważnienia prezydenta dyrektor wydziału

Ochrony Środowiska tak samo było w roku 2015 i w wielu innych latach ale czemu o tym mówię

,  bo  Szanowni  Państwo  w  naszym  mieście  funkcjonuje  euroeko  ekopaliwa  grupa  recykl

cementownia  to  są  miejsca  które  zajmują  się  stricte  utylizacją  odpadów  niebezpiecznych

recyklingiem opon a nie  przechowywaniem tymczasowym odpadów, które są gromadzone i

Szanowni Państwo na tamte wszystkie kwestie na tamte wszystkie pozwolenia były takie same

nawet  rozszerzone  ponieważ  w  tym  przypadku  nie  było  konieczności  raportu  Rdosiu

postępowania robi to wioś, inspekcja sanitarna, wody polskie jeszcze wcześniej,które miały inną

nazwę to nie jest tak że ktokolwiek z nas wydaje decyzję uznaniową i nie trzeba nas odsyłać do

egzorcystów, ani też Szanowni państwo mówić o kolonizacji Chełma przez grupę mieszkańców

dzisiejszego Izraela.  Tak jak  to  Pan powiedział  tylko  Szanowni  państwo trzeba podejść  do



tematu uczciwie i merytorycznie i nie robić z takiej dyskusji i nawet brakuje mi słów teatr będzie

najbardziej dyplomatyczny .Dlaczego , dlatego że Szanowni Państwo część państwa pełni nie

tylko funkcje publiczne ale także zawody zaufania publicznego Pani doktor zawód lekarza jest

lekarzem szczególnym to jest zawód, do którego ja ogromny szacunek i ogromną etykę przez

sam fakt że ktoś jest lekarzem, wiem ile to pracy , ile to wymaga pracy też żeby na bieżąco być

zgodnie  z  wiedzą  medyczną  i  pomagać  ludzi  ale  kiedy  słyszałem  Panią  Pani  jest

pulmonologiem   Pani  mówi  o  przepisach  dotyczący  wysypiska  śmieci  to  chcę  powiedzieć

przecież nie dyskutujemy o wysypisku śmieci to jest zupełnie co innego i wysypisko śmieci jest

poza obrębem miasta całego miasta to po przyłączeniu jesteśmy teraz mieście to było poza

obrębem miasta na terenach niezamieszkałych. A kiedy pani mówi o centrum miasta jeszcze to

zgodnie z definicją po prostu to centrum miasta to nie jest  Szanowni Państwo też obrzeże

miasta ale zgadzam się z Panią, że na terenie miasta nie powinno być wys ich nie ma dlaczego

o tym mówimy, dlaczego mieszamy pojęcia bo wszyscy Państwo macie swoich znajomych ale

także osoby które państwa szanują przez pryzmat wykonywanej pracy i działalności ja Pani nie

przerywałem I  bardzo proszę o też uszanowanie teraz mojego czasu dlatego że Szanowni

Państwo , albo będziemy wszyscy uczciwie podchodzić do przepisu prawa do ustawy , albo

będziemy mówić co nam ślina na język przyniesie wykorzystywać to kim jesteśmy społecznie

zawodowo i budować właśnie takie sytuacje w których dyskusja o budowie spalarni sprzed x

czasu,  która w  ty  w tym momencie się  nie  proceduje ,  ponieważ nikt  do nas nic  oficjalnie

jeszcze nie nie złożył o czym mówiliśmy ostatnio i Państwo oczekujecie już decyzję a ja mówię

Szanowni Państwo zgodnie z procedurą trzeba żeby procedura była na odpowiednim etapie

dlaczego , bo potem miasto Chełm nie chce płacić odszkodowań jednej czy drugiej osobie I tak

samo nie chcę podejmować decyzji uznaniowych bo wtedy naraża miasto na straty finansowe

właśnie po to to robimy, że po to to robimy żeby nasze miasto mogło funkcjonować inaczej i nie

dokładać do rzeczy czy po prostu nie przepalać pieniędzy mówiąc wprost a kiedy dyskutujemy

to ta dyskusja sprowadza się.  Przepraszam nie mogę sobie kolejny raz do tego, że będzie

Polska  witała  20  milionów  osób  z  innych  kontynentów  a  dyskutujemy  o  zakładzie

przechowywania odpadów na ulicy Chemicznej w Chełmie. Przepraszam ale dzisiaj ale dzisiaj

Szanowni Państwo ta komisja była komisją wielu bardzo niepotrzebnych dziwnych wypowiedzi

to jest najbardziej dyplomatycznie jak to powinien powiedzieć i to kolejna kwestia powiedział o

tym Pan Wątrobiński 5 listopada tak od kilku tygodni, czyli w zasadzie 2 tygodni  funkcjonuje

system który był  z  inicjatyw Pana Wątrobiński  z  budżetu obywatelskiego przeszedł  głosami

mieszkańców sam udostępniłem taką informację ale Szanowni Państwo nie wprowadzajmy też

ludzi  w  błąd  5  listopada  ja  to  sprawdziłem pyły  które  do  nas  przyszły  były  po  prostu  zza

wschodniej granicy taka jest prawda to nie znaczy, że jakoś powyższa jest chemia dobra, bo nie

jest, bo też mamy dużo do zrobienia w tym zakresie ale nie mówmy i nie bierzmy tego jednego

dnia kiedy  przyszła chmura pyłów ze wschodniej granicy. Bądźmy uczciwi względem każdej

kwestii I co do tych spalarni odpadów radioaktywnych bo też padła taka kwestia tam nie ma



możliwości żadnych odpadów radioaktywnych mylę się Panie Dyrektorze? No właśnie padły

tutaj takie słowa które No po prostu przepraszam mi jest osobiście brak słów i czuję się prostu

czuję się z tym źle , że poprzez różne autorytety osoby komitety to że część osób chce działać z

dobrych celów sprowadziliśmy dyskusję dzisiaj do rzeczy o których w ogóle tutaj nie ma i nie

mówiliśmy chciałbym jeszcze pana dyrektora Ziemowita poprosić o wyjaśnienie tutaj do Pana

Przewodniczącego  Rady  Osiedla.  Dlaczego  czy  była  wymagana  konsultacja  z  Radą

Osiedla  ,jeżeli  nie  to  dlaczego  i  bardzo  bym  też  prosił  o  poinformowanie  czy  jakikolwiek

Podmiot, który ile tych podmiotów uczestniczyło w konsultacjach kogo one dotyczyły i żebyśmy

to też powiedzieli wprost czy miasto Chełm zrealizowało szereg działań zgodnie z ustawą, czy

coś pominęliśmy, bo chciałbym żeby to jasno i wprost wybrzmiało”.

Pan Ziemowit Nowosad- Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Szanowny Panie Przewodniczący, Państwo radni, Państwo Prezydenci  tutaj tak jak już było

podkreślone wielokrotnie przez Panią Dyrektor i też przeze mnie. Ustawy na których pracuje

Departament  Komunalny  w przypadku wydania czy to  decyzji  środowiskowej  tak.  Czy to  w

przypadku pozwolenia na zbieranie odpadów jasno określa kto jest stroną postępowania

nawet jeżeli mamy udział społeczeństwa , w jaki sposób ten udział społeczeństwa się odbywa

nie  ma  tam przewidzianych  oddzielnych  procedur  przepisów na  to  ,  że  mamy informować

poszczególnych poszczególne rady osiedli tak to nie jest w ustawie określone w żaden sposób.

A my jako urzędnicy już też podkreślę to po raz enty my jesteśmy rozliczani czy kontrolowani

czy  też  nawet  dla  Państwa  i  bezpieczeństwa  i  dla  Państwa  Państwu  też  to  służy  ,że  my

działamy  według  określonych  przepisów,  że  nie  realizujemy  swoich  swoich  pomysłów  czy

swoich widzimisię  na daną sprawę i  swojego punktu  widzenia nie  przekładamy na danego

inwestora  tylko  obowiązują  nas konkretne  zapisy  z  ustaw  z  rozporządzeń które  musimy

wypełnić tak I jeżeli te zapisy są wypełnione decyzja zależy od tego właśnie w jaki sposób dany

inwestor wypełni zapisy ustaw tak to jest naprawdę sprawa oczywista i jasna tutaj dlatego dla

nas  w  ogóle  było  zdziwieniem powołania  w  ogóle  komisji  w  tej  sprawie  zwykła  procedura

administracyjna która się toczy w każdym samorządzie w przypadku decyzji o środowiskowych

uwarunkowaniach  naszym  obowiązkiem  jest  wystąpienie  do  wód  polskich  do  sanepidu  do

Rdosiu w przypadku decyzji na zbieranie odpadów raz, że załącznikiem do w ogóle uzyskania

takiej decyzji jest decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach jesteśmy zobowiązani też  do

tego żeby zasięgnąć opinii straży pożarnej i Wiosiu także mieszkańcy jeżeli tutaj w przypadku

decyzji  środowiskowej  był  nałożony ten  raport  też  na na inwestora przewidziane są zapisy

informujemy jest 30 dniowy okres na wypowiedzenie się dla mieszkańców złożenie różnych

uwag  skarg  wniosków  co  do  danej  decyzji  to  wszystko  było  zgodne tej  procedurze

administracyjnej terminy terminy w których musimy ogłosić zebranie materiału tak czy musimy



poinformować społeczeństwo właśnie w sposób taki jak już powtarzałem na bipie na tablicy

ogłoszeń w Urzędzie Miasta też w prasie i na terenie inwestycji także sposób który ta procedura

administracyjna była prowadzona nie odbiega niczym innym od decyzji tożsamych w innych

samorządach czy też u nas tak”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„  Panie dyrektorze czy może pan też  przesłać taką informację do  właściwej  Rady Osiedla

informacją żeby też było czarno na białym jak ten proces wyglądał z państwa strony”.

Pan Ziemowit Nowosad-Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Jak najbardziej, przekażemy taką informację do wszystkich rad osiedli”.

Pan Jakub Banaszek- Prezydent Miasta Chełm 

„I w związku z powyższym jeszcze dwie ostatnie kwestie pan radny Kister na końcu podał

spadek liczby mieszkańców tak kilkanaście lat temu Chełm miał 69000 mieszkańców, Zamość

miał  68000  mieszkańców,  Przemyśl  67000  mieszkańców Łomża  67000  Biała  Podlaska  59

wszystkie te miasta tracą podobnym procentowym udział liczby mieszkańców nie we wszystkich

samorządach są te same dyskusje więc mówienie zrównywanie jednego z drugim nie ma ze

sobą związku, ponieważ procesy demograficzne są związane z zupełnie czym innym i z innymi

problemami naszego regionu nie miasta ale całego regionu powiatu chełmskiego bo dzisiaj są

puste wsie są puste miasta nasz powiat  ma mniejszą  liczbę mieszkańców niż  analogiczne

powiaty i nie wynika to Szanowni Państwo z budowy takiego czy podobnego zakładu, tylko

procesy są inne i bardzo bym prosił to jest podsumowanie tej części żebyśmy mówili na temat a

nie używali populistycznych haseł pod tytułem jest nas coraz mniej przez takie inwestycje nie.

Szanowni Państwo bardzo proszę żebyśmy podchodzili tego merytorycznie i Pani radna Rożek

Prosiła jeszcze panią dyrektor Kryłowicz o procesy gnilne jeżeli pamiętam o wytłumaczenie czy

tam było pytanie czy jest czy żebyśmy wytłumaczyli jak to jest , że odpad nie wytwarza takich

procesów to była pierwsza kwestia a druga co do jeszcze informowania na naszych

portalach  społecznościowych  czy  to  że  się  chwalimy  informacjami  na  temat  realizacji  tych

działań. Szanowni Państwo my zawsze wszystkie kwestie dotyczące takich spraw publikujemy

na bipie ja jeśli chodzi o tą sprawę tak jak i przy każdej decyzji administracyjny departament 

właściwie ją prowadzi od lat to jest praktyka tak jak w przypadku choćby lat 2016 15 , które

podałem w tych trudniejszych przypadkach i to są czysto administracyjne procedury które nie o

wszystkich  prezydent  miasta  musi  wiedzieć  ,  jeżeli  nie  dotyczą  to  wydawania  decyzji  na

przykład uznaniowych tak jak przy umarzaniu podatków od nieruchomości których nie robimy i

tutaj  też bym chciał  żeby to  jasno i  konkretnie  wybrzmiał  i  Pani  Dyrektor  ,  proszę jeszcze

odpowiedzieć Pani radnej na te pytania dotyczące procesu gnilnego bo było takie pytanie i było

chyba jeszcze jedna aha I o to czy sprawdzaliśmy weryfikowaliśmy. Jak jest zabezpieczony ten



teren  w  sensie  czy  w  tym wniosku  to  wszystko  zostało  wykazane  i  czy  również  jest  tam

monitoring. To nie było pytanie , ale ja wiem że tam jest również pełen monitoring tego terenu

Pani by to uzupełniła żebyśmy wyczerpali pytania na, które nie odpowiedzieliśmy”.

Pani Aneta Kryłowicz- Zastępca Dyrektora Departamentu Komunalnego 

„ Jeśli chodzi o zachodzące procesy gnilne to wypowiedziałam się że nie będą takie bo nie

rozumiem z którego kodu odpadów miałyby takie procesy nastąpić więc więc była wypowiedź

że nie będą zachodziły tak bo”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Pani dyrektor jeśli będą bioodpady to chyba będzie zachodził proces gnilny czy nie”?

Pani Aneta Kryłowicz- Zastępca Dyrektora Departamentu Komunalnego 

„Więc właśnie nie wiem o którym kodzie pani pod który kod pani podciąga bioodpady”.

Pan Tomasz Otkała- Przewodniczący Komisji Rodziny Zdrowia i Ochrony Środowiska 

„Może interpelację tą kwestię dalej Pani Dyrektor”.

Pani Aneta Kryłowicz- Zastępca Dyrektora Departamentu Komunalnego 

„Jeśli chodzi o teren tak magazynowany o halę i teren ten na zewnątrz czy jest utwardzony

przed wydaniem decyzji Była kontrola Wiosiu wraz z pracownikiem departamentu Komunalnego

po  czym  została  pozytywna  udzielona  pozytywna  opinia,  jeśli  chodzi  o  cały  teren  jego

utwardzenie szczelność , więc tutaj są pozytywna była opinia i kolejne pytanie”.

Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Pani Dyrektor czy ten kod bioodpadów jest czy nie ma”?

Pani Aneta Kryłowicz- Zastępca Dyrektora Departamentu Komunalnego 

„Nie ma, nie ma takiego kodu dlatego powiedziałam, że nie będą zachodziły procesy gnilne, 

dziękuje”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„Ostatnie  zdanie  Panie  Przewodniczący  chciałem  też  poinformować,  że  dzisiaj  wpłynęło

podpisane przeze mnie pismo do przewodniczącego Rady Miasta zgodnie z zapowiedziami z

propozycją powołania komisji do spraw wszystkich tych kwestii energetycznych cieplnych żeby

nie tylko przedstawiciele klubów radnych ale także aktywiści mieszkańcy mogli uczestniczyć na



bieżąco w tych  bardzo wrażliwych tematach bo nas Szanowni  Państwo jako Urząd Miasta

mówię  Znowu  jako  organ  i  także  MPC  jako  spółka  obowiązuje  często  tajemnica

przedsiębiorstwa tajemnica wynikająca z umowy wiele razy o wiele rzeczy pytacie wiele rzeczy

też czasem wybrzmiewa albo jest niedopowiedziane. Ja bym chciał ,  żeby  to wszystko było

jeszcze  bardziej  przejrzyste  i  czytelne  .W  związku  z  powyższym  stąd  ta  propozycja  i  do

współpracy do uczestnictwa w tej komisji, zapraszam”.

Pani Jolanta Dobrzańska-Doktor Pulmonologii 

„Przepraszam najmocniej ad-vocem powiem dwa słowa  Panie Prezydencie  z przyjemnością

wysłuchałam  listy  tych  petentów  do  inwestowania  różne  tam  powiedzmy  nieekologiczne

inwestycje w naszym mieście i tyle Czok. Natomiast jeśli chodzi o populizm i detencjonowanie

naszej nie podoba się , bo nie robimy tego w żadnym złym celu tylko po to żeby uzmysłowić ja

nie występuję w swoim imieniu, występuję w imieniu swoich moich pacjentów pacjentów mamy

pacjentów wszystkich lekarzy na tym terenie znam opinię całego środowiska znam opinię wielu

całego pacjentów olbrzymiego naszego środka domowego z chorobami ośrodka oddechowego

nam opinię wielu mieszkańców moich sąsiadów moich znajomi  i występuje w ich imieniu nie

imieniu swoim, i oprócz przepisów proszę słuchać głosów mieszkańców tego miasta bo to jest

w gruncie rzeczy najważniejsze. Ja rozumiem Państwa przepisy, ale z przepisów jeszcze nie

wszystko wynika, bo trzeba zawsze ten czynnik ludzki brać pod uwagę”.

Pani Jolanta Dobrzańska- Doktor Pulmonologii 

„Mleczarnia jest o 300 metrów oddalona  proszę państwa już teraz Słyszę głosy że Biomlek

padnie z tego powodu że nikt nie kupi nabiału, bo ludzie tego nie wiedzą nie znają przepisów a

będzie  hasło  że  tam  jest  tam  są  składowane  pobliżu  śmieci  i  już  mi mówiono  Pani

Doktor .Przecież przy wytwarzaniu mieszanek mleka dla dzieci w proszku jest wykorzystywane

powietrze atmosferyczne  żeby tam osuszać w procesie osuszania prawda, tak więc my nie

będziemy tego mleka kupować więc co jest  dla  nas istotniejsze złożenie przecież Państwo

możecie  złożyć  to  wszystko  gdzie  indziej  proszę  Państwa  nie  na  tym  terenie  gdzie  jest

mleczarnia”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„Ja  przepraszam  będę  tak  zwanym  adwokatem  w  cudzysłowie  nie  chcę  wymieniać  Pani

Dyrektor,  ale  przepraszam  jedna  rzecz  ja  nie  kwestionuj  tych  wszystkich  kwestii  tylko  2

powiedziałem  to  2018  roku  było  wydane  pozwolenie  na  tą  samą  działalność  czyli  tam

funkcjonował  taki  zakład  przez  lata  nie  nie  ale  moment  moment  moment  to  jest  ważne  w

kontekście tego co pani powiedziała że nie będziemy kupować mleka i że jest teraz obawa ,że

że nie będzie no ale przepraszam funkcjonował przez lata i czy przez lata to wpłynęło ja nie

chcę Szanowni Państwo to jest niewdzięczna rola moja bronić państwa bo przepraszam trzeba



zachować  też  higienę ale  no  przepraszam rozmawiamy o  wysypisku  tam  nie  ma żadnego

wysypiska  nikt  by  się  nie  zgodził  nigdy  o  wysypisko  nie  Panie  Dyrektorze  Pani  Dyrektor

możecie to do szczegółowa to jest ważne żeby wyjaśnić to będzie ale przepraszam panią ja to

rozumiem każdy ma emocje tak jak przed chwilą nie wiem czy Pani zauważyła starałem się też

pomóc wyjaśnić pewne rzeczy że państwo nie byli tylko atakowani naprawdę bardzo bym prosił

żebyśmy to szanowali i panie dyrektorze proszę to wyjaśnić i na końcu jeszcze jedna kwestia a

propos już ostatnie moje zdanie do pani doktor Pani Doktor a propos pacjentów i wszystkich

chorób o których pani powiedziała oboje  wiemy, że największym problem naszego miasta i

zanieczyszczenia powietrza są tak zwane kopciuchy i to czym palimy w domach i te stężenie

pyłu według też raportu Niku  i różnych innych analiz najgorszym naszym problemem o czym

pewnie Pan dyrektor by też mógł szczegółowo powiedzieć tak samo o tym jak dużo wniosków z

czystego powietrza jest realizowanych”.

Pan Ziemowit Nowosad-Dyrektor Departamentu Komunalnego 

„Panie  Przewodniczący  Państwo  radni  Panie  Prezydenci  znowu  mylimy  pojęcia  tutaj  Pani

dyrektor  celowo  na  początku  przedstawiła  te  definicje  ustawowe.  Co  to  jest  Czym  jest

składowisko i czym jest miejsce  tymczasowego przetrzymywania odpadów o jasnym celu tak

może, żeby bardziej państwo zobrazować tak bo może te definicje nie przemawiają składowisko

odpadów mamy na Srebrzyszczu to  jest  ta  olbrzymia  hałda,  którą  mieszkańcy  jadą  stronę

Dorohuska widzą to jest składowisko miejsce”.

Pani Jolanta Dobrzańska- Doktor Pulmonologii 

„Proszę nas traktować poważnie”

Pan Ziemowit Nowosad- Dyrektor Departamentu Komunalnego

„Celowo tutaj użyłem obrazowego przykładu, ponieważ definicje były przedstawione a państwo

dalej te pojęcia mylicie to miejsce tymczasowego przetrzymywania odpadów tak jak tutaj było

też  przedstawione  co  wynika  też  z  zapisów  decyzji  jest  to  miejsce  jest  to  plac  częściowo

uszczelniony na którym znajduje się hala, w której są ulokowane pojemniki dostosowane do

poszczególnych kodów odpadów w zależności od tego w jaki sposób odpad może wpływać na

środowisko w taki sposób pojemnik ma temu przeciwdziałać i to nakłada na taki obowiązek

nakłada na inwestora decyzja żeby tutaj państwo kręciliście głową jak Pani dyrektor czytała te

wszystkie obostrzenia, które są w decyzji nałożone ale takie są wymogi stawiane przez organ

na inwestora że ma inwestor dane  zabezpieczenia zastosować jeżeli tych zabezpieczeń nie

będzie stosował podlega różnym kontrolom, jeżeli takie takie kwestie wyjdą podczas  kontroli

normalnie podlega”.



Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Ja już będę dobiegać do końca, nie nie poproszę o głos.  pomimo wszystko bardzo krótko

ponieważ Pan Prezydent poprzez usta Pana Dyrektora Wnuka ustosunkował się do zmiany

planu  zagospodarowania  przestrzennego  pan  dyrektor  powiedział  że  sukcesywnie

dostosowywany  jest  plan  do  potrzeb  więc  moje  pytanie  Panie  Prezydencie  brzmi  skoro

wiedzieliśmy w miesiącu kwietniu bądź w maju że potrzebą naszych mieszkańców jest to żeby

zmienić ten plan zagospodarowania przestrzennego. Na tym terenie żeby nie nie powstawały

takie inwestycje czyli  składowisko jakkolwiek to nazwiemy spalarnie i tak dalej  mija od tego

nieszczęsnego kwietnia 8 czy 9 miesięcy a jak Pan Wnuk powiedział , że to jest ten proces trwa

8 albo  9 miesięcy  to  na  dzień  dzisiejszy  my  byśmy  nie  mieli  tego  problemu  i  to  co  Pan

powiedział, że jest pan w nie wdzięcznej roli nie były Pan w tej roli dzisiaj bo skoro zmieniona by

była ta decyzja i ten plan to nie byłoby  tematu wydajecie państwo decyzję odmowną nie jest

zgodna  z  planem  zagospodarowania  przestrzennego  pytanie  dlaczego  się  za  to  nie

bierzecie ,tyle”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm 

„Odpowiedź  jest  prosta  od  razu  odpowiem  Szanowni  państwo  Przecież  jeśli  toczą  się

postępowania w tym przypadku się toczyło i też tak jak powiedziałem wcześniej rozpoczęła się

ta procedura i zaznaczam że nie mamy tych dokumentów o których mówiliśmy ostatnio więc nie

możemy się ustosunkować ale gdybyśmy teraz zmienili plan zagospodarowania przestrzennego

w toczących się  takich sprawach narażamy się  myślę że wszyscy mecenasi  na sali  mi  toż

pomogą  wesprą  powiedzą  pan  mecenas  się  śmieje.Ale  panie  mecenasie  to  jest  prawda

narażamy się  na odszkodowanie względem tych firm i  bardzo bym prosił  bo to znowu jest

właśnie kwestia tego kto gdzie jest bycie prezydentem miasta to jest duża odpowiedzialność to

nie jest Populizm wymachiwanie szablą to jest  robienie tak,  żeby nasze miasto. Czy każdy

samorząd bo każdy kto podejmuje się tego trudnego zadania decyzją mieszkańców chce jak

najlepiej  i  nie  chcę  sytuacji  w  których  popełni  błąd  złamie  przepisy  będzie  musiał  płacić

odszkodowanie  nasz  samorząd  miał  kilka  sytuacji  w  historii  gdzie  musiał  wypłacać

odszkodowanie właśnie podobnych podobnych decyzjach czy tych czy oświatowych dlatego w

związku z  powyższym my w tym momencie.  Czekamy w tym zakresie  na  zakończenie  tej

procedury i nie da się nie mieć na uwadze bo także to są Szanowni Państwo decyzje finansowe

łącznie z tym że to jest działanie na szkodę samorządu podejmując decyzję Która wprost narazi

miasto na odszkodowanie a tak tutaj po prostu niestety jest, ponieważ celowa celowa zmiana

planu w momencie w którym nie jest zakończona procedura oznacza że miasto celowo chce

coś zablokować i zrobić, czyli uniemożliwia przedsiębiorcy swobodną ocenę sytuacji taka takie

są taka jest po prostu prawda”.



Pani Edyta Rożek-Radna Rady Miasta Chełm 

„Panie Prezydencie , tak ja myślę że większość z radnych pierwsza podniosły rękę , jeśli chodzi

o wypłatę tych odszkodowań tylko po to , żeby nasi mieszkańcy byli zdrowi nie rozmawiajmy o

pieniądzach, bo to nie ma sensu, bo te pieniądze nie są warte tego zdrowia, dziękuję”.

Pan Jakub Banaszek- Prezydent Miasta Chełm

„Szanowni Państwo kolejna populistyczna wypowiedź Pani radnej bo pani radna o tym o tym

nie Szanowni Państwo o tym czy jakakolwiek instytucja instalacja mówimy tutaj o tym co o czym

dyskutowaliśmy dyskutowaliśmy w kwietniu  może powstać powstanie decydują te  wszystkie

opinie  analizy  a  ich  jeszcze  nie  ma  więc  dzisiaj  właśnie  w  tym momencie  kiedy  Pani  by

powiedziała podejmujemy decyzję wypłacamy odszkodowania, czyli z budżetu mieszkańców bo

to łatwo przychodzi prawda jaką odpowiedzialność ma pani jako Radna żadną żadną nie ma

odpowiedzialności, nie ma żadnej żadnej odpowiedzialności”.

Pani Edyta Rożek (ad-vocem)-Radna Rady Miasta Chełm 

„Pan  też  nie  ma  odpowiedzialności  tylko  Pana  pracownicy  jeśli  już  rozmawiamy  o

odpowiedzialności”.

Pan Jakub Banaszek-Prezydent Miasta Chełm

„Szanowni Państwo Pani radna Ja rozumiem Szanowny Panie nigdzie się nie wybieram więc

bym bardzo prosił, żeby Pan nie wysyłał mnie gdzieś tam dalej. To jest po pierwsze , po drugie

naprawdę różnica polega na tym , że ja czytam przepisy i wiem o czym mówię a nie posługuję

się internetem czy wujkiem Google Google i taka jest prawda , dziękuję Państwu”.

3. Sprawy różne i wniesione.

Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Ochrony Środowiska 

Tomasz Otkała
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